
بخشودگى جريمه بيمه شخص 
ثالث موتورسواران

ايرنا: رئيس كل بيمه مركــزى اعلام كرد كه از 
ابتداى اسفندماه امســال جريمه بيمه شخص 
ثالث موتور سواران بخشيده مى شود. «عبدالناصر 
همتى»افزود:از ابتداى اسفندماه موتور سيكلت 
سوارانى كه اقدام به بيمه شــخص ثالث كنند، 
جريمه بيمه نبودنشان كه 2 ميليون و 200 هزار 

ريال است(220 هزار تومان) بخشيده مى شود.

فرصت مجدد براى متقاضيان 
اعزام به سفر عتبات

ميزان: مديركل عتبات عاليات ســازمان حج و 
زيارت گفت: 200 هزار متقاضى سفر به عتبات 
، پيش ثبت نام خود را انجام داده و اعزام آن ها از 
24 اســفندماه آغاز خواهد شد. محسن نظافتى 
گفت: فرادى كه پيش ثبت نام انجــام داده اند، 
بايد پس از مراجعه به پرتال عتبات، از زمان سفر 
خود مطلع و ظرف 48 ســاعت با مراجعه به يك 
كارگزارى رســمى، ثبت نام خود را نهايى كنند. 
نظافتى در پاسخ به اين پرسش كه افراد ثبت نام 
كننده چه طور مى توانند تا پايان ارديبهشت ماه 
راهى سفر عتبات عاليات شوند؟ خاطرنشان كرد: 
اين افراد مى توانند از روز دوم اســفند ماه براى 

ثبت نام اقدام كنند.

آموزش و پرورش فوراً گزارش 
تنبيه بدنى ها را به مجلس بدهد

فارس: عضو كميسيون آموزش مجلس با تأكيد بر 
اينكه وزارت آموزش و پرورش بايد هرچه سريع تر 
با رفتارهاى غير قابل دفاع برخى معلمان برخورد 
جدى و قانونى كند، گفت: بايــد اين وزارتخانه 

گزارشى در اين خصوص به مجلس ارايه دهد.
حجت الاسلام والمسلمين عليرضا سليمى افزود: 
وزارت آمــوزش و پرورش بايد هرچه ســريع تر 
با اين گونه خلاف ها و رفتارهــاى غير قابل دفاع 
برخورد جدى و قانونى كند تا درس عبرتى براى 

ديگران باشد تا به اين اقدامات دست نزنند.
وى تأكيد كرد: اگر معلمى مشــكلات روحى و 

روانى دارد، نبايد سر كلاس درس برود. 

آغاز دوره هاى آموزشى 
استخدامى ها از 20 فروردين ماه 96

فارس: رئيس مركز برنامه ريزى نيروى انسانى 
وزارت آموزش و پرورش گفت: از 20 فروردين ماه 
سال آينده كلاس ها و دوره هاى آموزشى 10 هزار 
نفرى كه از طريق آزمون استخدامى وارد آموزش 
و پرورش مى شوند آغاز شده و تا پايان مردادماه 

ادامه خواهد داشت.
اسفنديار چهاربند اظهار داشت: مرحله نخست 
مصاحبه پذيرفته شــدگان آزمون استخدامى 
به پايان رسيده اســت و تا پايان بهمن ماه نيز 
ليســت تكميلى در اختيار آموزش و پرورش 

قرار مى گيرد.
وى افزود: از 20 فروردين ماه سال آينده كلاس ها 
و دوره هاى آموزشى اين 10 هزار نفر آغاز مى شود 

و تا پايان مردادماه ادامه خواهد داشت.

زيرساخت ممنوعيت فعاليت 
همزمان پزشكان فراهم نيست

خانه ملت: سخنگوى كميســيون بهداشت و 
درمان مجلس گفت زيرســاخت ها براى اجراى 
مصوبه ممنوعيت فعاليت همزمان پزشــكان در 

بخش دولتى و خصوصى فراهم نيست.
محمدنعيــم امينى فــرد افزود:بــراى اجراى 
اين مصوبــه وزارت بهداشــت ودرمــان بايد 
حداقل هاى مالى را براى پزشــكان تمام وقت 
تاميــن كند؛ ازايــن رو پــس از فراهم آوردن 
شرايط و زيرســاخت هاى لازم مى توان چنين 

مصوباتى را اجرايى كرد.
وى با بيان اينكه براى اجــراى چنين مصوباتى 
بايد به اجراى پزشــك خانواده، سيستم ارجاع و 
ايجاد كلينيك هــاى تخصصى توجه كرد، گفت: 
متاسفانه درســطوحى مانند سيســتم ارجاع و 
پزشك خانواده مشــكلاتى وجود دارد كه با اين 
شرايط قوانينى مانند ممنوعيت اشتغال همزمان 
پزشــكان در بخش دولتى و خصوصى ضمانت 

اجرايى ندارد. 

فقر ورزشى در حاشيه شهر مشهد 
بيداد مى كند!

ورزش/ دغدغه مقام معظم رهبرى در رابطه 
با حاشيه شهر مقدس مشــهد و بيان آن از 
زبان آيت االله علم الهدى نماينده ولى فقيه در 

خراسان رضوى موجب گرديد...

خط قرمز/  قضات دادگاه كيفرى يك استان 
تهران در حكمى كم سابقه سه دزد سابقه دار 
را به قطع دســت، رد مــال و زندان محكوم 

كردند...

1315
حكم قطع دست براى 3 دزد 

سابقه دار تهرانى

سندرم همه چيزدانى
در ميان نوستالوژى هاى دهه 60 مضمون انيميشن 13 قسمتى 
«آقاى با» به دليل شــباهت و قرابتى كه با شيوه زندگى برخى از 
ما ايرانى ها داشته و دارد هنوز هم در ذهن بسيارى به يادگار مانده 
است.كارگردان اين كمدى هشت دقيقه اى بخوبى توانسته است 
با ارايه پيام خويش در قالب شخصيت بزُى كه توهم همه چيز دانى 

دارد نقبى به زندگى واقعى پيرامون ما بزند.
«آقاى با» كه هنوز نمى دانم چرا ايشــتوان ايمــره؛ كارگردان 
مجارستانى انيميشن مى خواهد با چنين نامى او را به مخاطب 
معرفى  كند با ادعاى احاطه به تمامــى امور به كمك ديگران 
مى رود، اما با وجود تلاش و پشتكارى كه به خرج مى دهد سبب 
از بين رفتن بسيارى از چيزها و از همه مهم تر اعتماد ديگران 
به خود مى شود.  اين مجموعه، توصيفى بسيار دقيق از جامعه 
همه چيز دان ماســت؛ گروهى كه گاه در مقام يك پزشك به 
طرح موضوع و ارايه راه حل مى پردازند و گاه بر كرسى منصبى 
ديگر تكيه مى زنند و تلاش مى كنند ژرفاى دانش خود را بسيار 

بيش از آنچه هست به ديگران نشان دهند.
همه چيز دان ها براى هر پرسشى پاســخى در آستين دارند و 
متأسفانه در بسيارى از اوقات به دليل نبود خبرگان آن علم و يا 
عزلت نشينى و تمايل نداشتن آن ها براى عرض اندام در جمع، 
جسارت اين عده براى حضور كاذب شان بيشتر و بيشتر مى شود. 
چرا كه هميشه در شهر كوران،يك چشم پادشاه است. اين عده به 
دليل پيله  جهلى كه گرد خود تنيده اند، دنيا و ديگران را كوچك تر 
و محدودتر مى بينند و در عوض تصور مى كنند روى آخرين پله 
آگاهى ايســتاده اند.همه چيز دان ها هيچ گاه نقد ديگران را بر 
نمى تابند و از همين روى تمامى تلاش خود را براى حذف و يا وارد 

آوردن خدشه بر شخصيت منتقدان به كار مى بندند.
متأسفانه با توسعه فناورى هايى همچون اينترنت و شبكه هاى 
مجازى همه روزه بر شــمار افرادى كه گرفتار ســندرم همه 
چيز دانى مى شوند افزوده مى شود.در چنين مجالى فرزندان 
يك خانواده دانش و اطلاعات خود را يك سر و گردن فراتر از 
سطح آگاهى و دانش والدين خويش مى دانند و با عوام خواندن 
تجربيات آن ها آگاهانه بر طبل سركشى خويش مى كوبند. اما 
فاجعه درست زمانى رخ مى دهد كه در ترسيم موقعيت هاى 
كلان اجتماعى ، اين طبقه عصيان گير همواره ناراضى با لطايف 
الحيل مختلف قاپ مديران را مى دزدند و با لعاب دادن بر همان 

دانش اندك خويش بر خر مراد سوار مى شوند.
از سوى ديگر نظام ادارى مدرك زده اى را تصور كنيد كه گمان 
مى كند شــرط بلوغ آگاهى در كسب فلان مدرك دانشگاهى 
است و به همين واســطه با مشــاركت دادن بى حساب اين 
طيف در برنامه هاى اجرايى خويــش، ضمن دميدن بر آتش 
توهم جامعه همه چيز دان، بســتر فجايع جبران ناپذيرى را 
در جامعه فراهم مى سازد. ساختمانى كه به دليل تصميمات 
نادرســت مهندســى و گودبردارى هاى غيراصولى تخريب 
مى شود، بيمارى كه بر اثر تشــخيص غلط يك پزشك از دنيا 
مى رود و يا دانش آموزانى كه قربانى تصميمات شتابزده همه 
چيز دان هاى نظام تعليم و تربيت مى شوند، نمونه هايى ساده از 
قربانيان اهمال نظام كنترل و نظارتى ما در مواجهه با سندرم 
همه چيز دانى اند. نظامى كه به دليل آنكه نخواسته يا نمى تواند 
از تعارفات بى دليل خود با اين جامعه دست بردارد هيچ گاه از 

آسيب ها و آفات قصور خويش در امان نخواهد بود.
فراموش نكنيم اقيانوس هاى وسيع كم عمق خيلى زود خشك 
مى شوند و آن ها كه به وسعت چنين بسترى اعتماد مى كنند، 
سرانجام خود را در برهوت ياس و نا اميدى تنها خواهند يافت.

يادداشت  
جواد صبوحى

خبر

3000737274
سامـانـه پيـامكـى
 صـفـحه اجـتماعى

انتقادها، پيشنهادها و ايده هاى خود را از 
طريق  اين پيامك 

به گروه اجتماعى ارسال فرماييد.

فارس:عضو كميسيون آموزش مجلس با تأكيد بر 
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مديرعامل «محك» در گفت و گو با قدس عنوان كرد

ايجاد ارزش افزوده براى كمك هاى خيران
جامعه - محبوبه على پور: بنابر آمار موجود سه تا چهار كودك 
از هر 100 هزار كودك در جهان به انواع ســرطان مبتلا مي شوند.
داده ها همچنين از آن حكايت دارد كه در كشور ما نيز سالانه 100 
تا 110 هزار نفر به سرطان مبتلا مي شوند كه از اين رقم حدود سه 
هزار و 500 نفر آن ها زير 15 سال هستند، چنانكه بررسي ها نشان 

مى دهد14 درصد سرطان ها در كشور مربوط به اطفال است .
تقارن بيست و پنجمين سال فعاليت مؤسسه خيريه محك و روز 
جهانى سرطان كودك بهانه اى است تا با نگاهى به تجربيات يكى 
از مؤسسات خيريه حوزه ســلامت از چالش هاى اين عرصه آگاه 
شويم. گفت و گوى ما را با « آراسب احمديان»، مديرعامل مؤسسه 

محك بخوانيد:
* به نظر شما خيرين سلامت در جامعه ما با چه دغدغه هايى 

روبه رو هستند؟
-پيش از اين خيران ســلامت در زمينه ســاخت و تجهيز مراكز 
تشــخيصى و درمانى مشــاركت داشــتند و اداره آن را به وزارت 
بهداشــت، درمان و علوم پزشــكى واگذار مى كردند، در حالى كه 
ضرورت ايجاب مى كند، كمك هاى مردمى را در حوزه ســلامت 
به ســمت اداره مراكز درمانى نيز ســوق دهيم، زيــرا تجربه 10 
ساله بيمارســتان محك و مســاعدت ياوران گرامى اين مركز از 
ظرفيت هاى مطلوبى براى ادامه اين فعاليت ها حكايت دارد. بنابر 
اين براى بهره بردارى از اين ظرفيت بايد ســازمان هاى مردم نهاد 
فعال در حوزه سلامت، نهادهاى دولتى و قانونگذار و جامعه مدنى 
راهكارهايى براى پوشش اين ظرفيت ايجاد كنند. همچنين موضوع 
ديگر نيازسنجى است، به گونه اى كه نيازهاى حوزه سلامت بايد به 
صورت سيستماتيك و بر اساس يك سيستم تخصصى شناسايى و 
برنامه ريزى شود تا به ميزان نياز از منابع خيريه برداشت شود و در 

نهايت روى آن ارزش افزوده ايجاد گردد. 
نكته ديگر اينكه به طور كلى يكى از مهم ترين چالش هاى خيران 
همان مبحث شفافيت و پاسخگويى است كه به عبارتى اصلى ترين 
تعهد سازمان هاى مردم نهاد در قبال جامعه و زير مجموعه هاى خود 
است، از همين رو يكى از مهم ترين رويه هاى حاكم بر اين مؤسسه 
در جلب مشــاركت هاى مردمى، قايل بودن به اصول شــفافيت و 
پاسخگويى در قبال كمك هاى نيكوكاران است.خيرين و نيكوكاران 
بايد بدانند كمك شــان چگونه هزينه مى شــود و آيا سازمان هاى 
مردم نهاد آنچه را كه از جامعه به عنوان كمــك دريافت كرده اند، 

صرف گروه هاى هدف خود مى كنند.
* هم اكنون به لحاظ جنبه هاى فرهنگى و اجتماعى تفكر 
خيرين چه تفاوتى با دهه هاى گذشته داشته كه شما فعاليت 

خود را آغاز كرده ايد؟
- امروزه رويكرد خيرين از ترحم به مســؤوليت پذيرى تغيير پيدا 
كرده و آن ها نســبت به نحوه مصرف كمك هاى خــود آگاهند و 
گزارش دهى شــفاف را از ســازمان هاى مردم نهــاد انتظار دارند. 
همچنيــن آنچه امــروز در خصــوص ســازمان هاى غيردولتى، 
غيرانتفاعى و مردم نهاد در جهان مطرح مى شــود، تغيير شــيوه 
فعاليت آن ها از «واســطه انتقال كمك هاى مالى» به سازمان هايى 
اســت كه قادرند روى منابع دريافتى از جامعه ارزش افزوده ايجاد 
كنند. البته مى توان همچنان كمك هاى مردمــى را دريافت و به 
صورت مستقيم در ميان بيماران تقسيم كرد، اما اگر اين كمك ها 
به عنوان مثال به ســمت تجهيز يك بيمارستان با تمامى امكانات 
هدايت شــود، كمك مردمى ارزش افــزوده پيــدا مى كند، زيرا 
كمك هاى دريافتى به خدماتى تبديل شده كه مى تواند در آينده 
از سوى هزاران كودك مورد استفاده قرار بگيرد.به هر حال ايجاد 
ارزش افزوده بر كمك هاى مردمى زمينه نشاط و اميد اجتماعى را 

فراهم مى كند و خيرين متوجه اين امر هستند.
* وضعيت تعامل بين تشكل هاى مردم نهاد در حوزه سلامت 
را چگونه ارزيابى مى كنيد و براى تقويت اين روند راهكار 

شما چيست؟
-به باور من تشــكل هاى خيريه اى مى  توانند با به اشتراك گذاشتن 
دانش و تجربيات خود زمينــه هم افزايى و كاهش چالش هاى حوزه 
خيريه را فراهم سازند؛ از همين رو مؤسســه ما نيز در راستاى يكى 
از اهداف برنامه اســتراتژيك خود كه به موضوع توسعه خدمات در 
سراسر ايران توجه داشــته، برنامه توانمندســازى ساير مؤسسات 
مشابه را در شهرســتان ها در صدر برنامه هاى خود قرار داده است. 

از اين جمله مى توان به كمك براى راه اندازى و توانمندســازى مؤسسه خيريه 
«كسا» در اصفهان و مؤسسه خيريه حمايت از كودكان مبتلا به سرطان خراسان 

رضوى اشاره كرد.
*تعامل شــما با نيكوكاران خارج از كشــور چگونه است و براى جلب 

مشاركت آن ها چه برنامه هايى داشته ايد؟
اكنون سه همكار بين المللى مؤسسه محك در كشورهاى 
آلمان، آمريكا و كانادا كه به طور مســتقل تحت قوانين 
كشورهاى ياد شده فعاليت مى كنند، كمك هاى مردمى 
را جلب كــرده و در اختيار كودكان مبتلا به ســرطان 
در ايران قرار مى دهند. تمام برنامه ريزى ها توســط آن 
سازمان ها انجام مى شود و محك به صورت سيستماتيك 

به جلب كمك هاى بين المللى نيز پرداخته است.
*طى اين سال ها مشــاركت خيرين سلامت با 

مؤسسه شما چه ميزان رشد داشته است؟
- ازآنجا كــه اين مؤسســه يك ســازمان غيردولتى و 
غيرانتفاعى اســت، از ابتداى فعاليت تاكنون تنها با اتكا 
به حمايت مردم ايران زمين به فعاليت خود ادامه داده 
اســت. بدين ترتيب با نگاهى به افزايش شمار كودكان 
تحت حمايت مؤسسه ما مى توان به رشد شمار خيران 

اين مؤسسه اشاره كرد.
همچنين بيمارســتان فوق تخصصى ســرطان كودك 
محك كه تنها بيمارستان تخصصى در اين حوزه است 

با مشاركت نيكوكاران ساخته شده اســت و با مشاركت آن ها اداره 
مى شود كه بنا به بررســى هاى صورت گرفته در اين مؤسسه، اداره 
دو سال يك بيمارســتان تقريباً معادل با ســاخت آن است. ناگفته 
نماند كه اين خيريه با كمك هاي كوچك نيكوكاران اداره مي شود و 
كوچك ترين كمك هاي مردمي در اداره آن تأثيرگذاراست، چنانكه 
اين مؤسسه اكنون 100 هزار عضو فعال دارد كه با پرداخت حداقل 
1000 تومان ماهيانه عضويت خود را تمديد مى كنند كه عوايد پايدار 

و مستمرى را براى اين تشكل فراهم مى كند.
* با توجه به افراد تحت پوشش مؤسسه خود بگوييد اين جمعيت از 

آغاز تاكنون چقدر رشد داشته است؟
- محك از بدو تأسيس تاكنون 25 هزار و 500 كودك مبتلا به سرطان را تحت 
حمايت خود قرار داده است كه از اين شمار حدود 15 
هزار كودك در حال درمان و بيــش از 5600 كودك 
بهبود پيدا كرده و به زندگى عادى برگشته اند. بر اساس 
آمار تجميعى كودكان تحت حمايت در دوره سه ساله 
92 تا 94 مى توان به رشــد 9/8 درصدى سال 92 به 
93؛ رشد 9/6 درصدى ســال 93 به 94 و رشد 20/4 

درصدى 92 به 94 اشاره كرد. 
*دليل توفيقات محك و ماندگارى آن را در چه مى دانيد؟

راز ماندگارى محك به عنوان ســازمان مردم نهادى 
كه ســال 2016 بين 299 ســازمان در جهان رتبه 
چهارم را در هفتمين مميزى ســازمان مــردم نهاد 
«Benchmarking» كسب كرده، آرزوهاى 
بزرگ گردانندگان اين سازمان براى توسعه خدمات به 
كودكان مبتلا به سرطان و همت هاى بلند نيكوكاران 
براى پشــتيبانى از اين آرزوهاى بزرگ است. در پايان 
بايد بگويم، اين مؤسسه قدردان همه ياورانى است كه 
در ربع قرن فعاليت اين ســازمان از كودكان مبتلا به 

سرطان حمايت كرده  اند.

رئيس كميسيون اجتماعى مجلس عنوان كرد 
پيشنهاد سن 55 سال براى بازنشستگى 

زنان 
خانه ملت: رئيس كميسيون اجتماعى مجلس با بيان اينكه 
طبق نظر مجمع تشخيص مصلحت مصوبه بازنشستگى زنان 
با 20 سال خدمت براى دولت بار مالى دارد،گفت: مجلس سن 
55 ســال را براى زنان درنظرگرفته است.  سلمان خدادادى 
افزود: مجمع بر اين باور اســت كه با اين مصوبه صندوق هاى 
بازنشستگى بايد سال هاى بيشترى به زنان با 20 سال سابقه 
خدمت حقوق پرداخت كنند چون سن اميد به زندگى در ميان 
زنان تا 75 سال افزايش پيدا كرده است. وى با اشاره به اينكه 
مجمع پيشنهاد 60 ســالگى را براى بازنشستگى زنان مطرح 
كرد، گفت: مجلس پيشــنهاد سن 55 ســال را مطرح كرد و 
اميدواريم اين ميزان سن با 20 سال سابقه خدمت مصوب شود 
يعنى با درنظرگرفتن سن 55 سالگى مى توان ايرادات مد نظر 

مجمع تشخيص مصلحت نظام را مرتفع كرد.

يك نماينده مجلس عنوان كرد:
شنبه به جاى پنجشنبه تعطيل مى شود

خانه ملت:شكور پورحسين شــقلان گفت:در ماده 2 طرح 
اصلاح لايحه قانونى تعيين تعطيلات رسمى كشور تعطيلى 
4 فروردين به 5 فروردين تغيير يافته و روزهاى 12 فروردين 
كه مصادف با روز جمهورى اســلامى ايران است و همچنين 

تعطيلى 15 خرداد حذف مى شود.
اين نماينده مردم تصريح كرد: همچنين در اين طرح يك ماده 
به ماده 4 اين قانون الحاق شــده كه بر اساس آن شنبه ها به 

جاى پنج شنبه ها تعطيل مى شود.
وى افزود: در اين قانون ســاعات كارى كارمندان دولت 
44 ساعت در هفته اعلام شده است. همچنين در قانون 
كار نيز روز جمعه به عنوان تعطيــل هفتگى كارگران با 
استفاده از دســتمزد است كه تعداد ســاعاتى كه براى 
كارگران ذكر شــده از قانون مديريت خدمات كشورى 

تبعيت مى كند.

سخنگوى ناجا اعلام كرد
افزايش 48 درصدى جرايم فضاى مجازى

ايسنا: ســخنگوى ناجا از افزايش 48 درصدى جرايم فضاى 
مجازى خبر داد.

سردار سعيد منتظرالمهدى با بيان اينكه 81 درصد جرايم رخ 
داده در اين فضا نيز مربوط به جرايم مالى بوده اســت، گفت: 
شــهروندان بايد هنگام مراجعه به ســايت هاى اينترنتى كه 
امكان خريد اينترنتى در آن وجود دارد حتماً بايد به دو نكته 
توجه كنند، نخست اينكه سايت مذكور داراى اين نماد باشد 
 HTTPS و دوم اينكه آدرس ســايت پذيرنده حتماً با عبارت

آغاز شده باشد.
وى با اشاره به موضوع كولبران، اظهار كرد:با پيگيرى كارگروه 
مرز و تصويب شوراى امنيت كشــور معابر رسمى براى ورود 
كولبران مشخص شــده و اين افراد مى توانند بصورت موقت 
در برخى از معابر تا 48 و در برخى از معابر تا 56 نوع كالا را از 

مبادى رسمى وارد كشور كنند.

جامعه- مريم آزاد: طى 14 ســال گذشــته تيم 
جراحان پلاستيك داوطلب خدمت در مناطق محروم 
در 17 ســفرخود 15هزار ويزيت و يك هزار جراحى  

رايگان انجام داده اند.
دكتر عبدالجليل كلانتر هرمزى، استاد گروه جراحى 
پلاستيك دانشگاه شهيد بهشــتى درباره سفرهاى 
خود به خبرنگار ما گفت:اين برنامه نخســتين بار در 
سال 1387 با حضور5 نفر شــكل گرفت و در حال 
حاضر در اين تيم 50 نفراز پزشــكان فوق تخصص و 

ديگر عوامل فعاليت مى كنند.
رئيس بخش فك و صورت بيمارســتان 15 خرداد 
خاطرنشان كرد: براى انجام سفرها براساس نيازمندى 
منطقه مورد نظر، تيم يادشده اعزام مى شود به طورى 
كه كمترين تعداد اعضاى تيم همراه به اولين ســفر 
ما مربوط مى شــد و همچنين شانزدهمين سفر ما با 
حضور 25 نفر، بيشترين تعداد را به خود اختصاص 

داده است.
وى با اشاره به 3 سفر در سال جارى افزود: پانزدهمين 

دوره سفر در ارديبهشت سال جارى و به بيجار انجام 
شــد كه طى 4 روز با همت تيم جراحى پلاستيك 
بيش از 300 ويزيت تخصصــى انجام گرفت كه 38 

مورد مربوط به ناهنجارى هاى شكاف لب، كام، سر و 
صورت جراحى شدند. همچنين در شانزدهمين سفر 
كه به رامهرمز صورت گرفت، طى 4 روز از 26 تا 30 
آذرماه 1080 بيمار ويزيت شده و 108 عمل جراحى 
شكاف لب، كام و ناهنجارى صورت بيماران انجام شد.
دكتر كلانتر هرمزى با اشاره به اين كه كوچك ترين 
بيمار سفر هفدهم آن ها به زابل 4 ماهه و بزرگ ترين 
آن ها 40 ســاله بوده،ادامه داد: طى 5 روز اقامت در 
منطقه از 15 تا 20 بهمن ماه ســال جارى 600 نفر 
ويزيت شدند كه از اين تعداد62 نفر نيازمند جراحى 

شناخته شدند.
وى كه مبتكر تشكيل تيم جراحان پلاستيك داوطلب 
خدمت در مناطق محروم مى باشــد، تأكيد مى كند: 

دوستان از سر لطف القاب وصفاتى را براى من استفاده 
مى كنند كه چندان نمى پســندم. چنانكه معتقدم 
عنوان بسيجى برايم ارزشمند است اما درحال حاضر 
تمام مردم كشور ما بسيجى هستند. همچنين قيد 
عضو آكادمى جراحان پلاستيك اروپا و يا هر عنوان 
مشابه برايم چندان جذابيتى ندارد زيرا من ايرانيم و 

از نظر من اين كشور ارجمند ترين جايگاه را دارد.
گفتنى است ســال گذشــته همين تيم در زاهدان 
850 بيمــار را ويزيت و150 جراحــى انجام داد كه 
بازتاب هاى فراوانى در فضاى مجازى داشت. چنانكه 
دكتر قاضى زاده هاشــمى وزير بهداشــت، درمان و 
آموزش پزشكى در كانال تلگرامى خود از اين حركت 

قدردانى كرد.

كارنامه 14 ساله يك تيم پزشكى جهادى
15 هزار ويزيت و هزار جراحى رايگان

مديرعامل صندوق بازنشستگى كشورى :
زمان واريز «عيدى» بازنشستگان فعلاً 

معلوم نيست
ايسنا:مديرعامل صندوق بازنشستگى كشورى با بيان اينكه 
هدفمان اين است كه حقوق اسفند و عيدى را حتى اگر شده، 
يك روز هم زودتــر پرداخت كنيم گفت: اميدواريم امســال 
كسرى اعتبار به موقع تامين شود و ما شرمنده بازنشستگان 

نشويم.
 زمان واريز دقيق عيدى را نمى توانم اعلام كنم، اگر خزانه دار 
بودم مى گفتم. وى درباره زمان واريز عيدى بازنشستگان گفت: 
صندوق بازنشستگى هم كسرى اعتبار دارد. ميانگين پرداخت 
به بازنشستگان با وجود اصلاحات خوبى كه طى 3 سال گذشته 
صورت گرفته هنوز در حد رفع نياز نيست، اميدواريم امسال 
كسرى اعتبار به موقع تامين شود و ما شرمنده بازنشستگان 

نشويم.  

نكـــــته
  هزينه هاى بالاى درمان بيماران 
ســرطانى لزوم مشــاركت خيران 
دو  حــوزه  ايــن  در  را  ســلامت 
چندان مى كند .از اين روى نقش 
ســازمان هاى خيريــه نقش قابل 
ملاحظــه اى در پيشــبرد اهداف 
درمانــى و كمك به ايــن بيماران 
بويژه كــودكان ســرطانى دارند. 
گفــت و گــوى مــا با مديــر عامل 
موسسه خيريه محك به چگونگى 
حضــور خيران در حوزه ســلامت 

اشاره دارد
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فرهنگ

ایبنا: معاون فرهنگی 
وزیر فرهنگ و ارشاد 
آییــن  در  اســامی 
دومیــن  اختتامیــه 
»کتاب  ملی  همایش 
و نشر« بر اساس نظر 
بازاریابی  کارشناسان، 
را بــه 3 دوره پس از تولید، قبــل از تولید و پس 
از مصرف طبقه بندی کرد و گفت: متأسفانه حوزه 
نشر حتی از بازاریابی پس از تولید نیز عقب تر است. 
سیدعباس صالحی گفت: در بحث بازاریابی حوزه 
نشــر باید 3 ضلع دولت، دانشگاه ها و تشکل های 
نشر به هم متصل شوند. در دولت کانون فعالیت ها، 
وزارت ارشاد اســت. در این زمینه هم باید از نظر 
پژوهشی و هم از منظر تغییر و اصاح مسیر یارانه ها 
اقدام هایی صورت بگیرد. باید یارانه ها را به ســمت 

حمایت های زیرساخت های نشر هدایت کرد. 

بازاریابی از تولید عقب است 
فرهنــگ: مدیـــر 
ســــتاد  دبیرخانــه 
»مشــهد 2017« در 
مشــهد  شــهرداری 
: 50 شــهردار  گفت 
شرکت  برای  خارجی 
شهرداران  اجاس  در 
جهان اسام در این شهر اعام آمادگی کرده اند که 
پیش بینی می شود این تعداد به 100 نفر هم افزایش 
یابد.  ســیدرحمان میرزاییان اظهار داشت: در این 
اجاس بین المللی که ششم و هفتم اردیبهشت ماه 
سال آینده در مشــهد برگزار می شود، 15 شهردار 
از کانشهرها و شــهرهای بزرگ ایران نیز حضور 
خواهند داشــت.  وی با بیان اینکه انتخاب مشهد 
فرصتی مغتنم برای گسترش فرهنگ رضوی است، 
افزود: اجاس شــهرداران جهان اســام نیز با این 

هدف برنامه ریزی شده است. 

اجلاس شهرداران جهان اسلام  
ایســنا: علی محمد 
خــان محمـــــدی 
دانشنامه نگار، نویسنده 
و مترجــم دار فانی را 

وداع گفت. 
 بنــا بر اعــام بنیاد 
فردوسی، آیین تشییع 
پیکر مرحوم علی محمد خان محمدی امروز از ساعت 
۸ صبح در بهشــت زهرا)س( با حضور چهره های 
فرهنگی و علمی برگزار و مراســم خاکسپاری در 
قطعــه نام آوران انجــام می شــود.  از فعالیت های 
پژوهشــی و مســؤولیت های اجرایی این مرحوم 
می توان به موارد ذیل اشــاره کرد: عضو پیشــین 
هیأت مدیــره بنیاد فردوســی، نگارنده جامع ترین 
دانشــنامه های علوم هوافضا به زبان فارسی با نام 
»فرهنــگ جامع هوافضا« و »فرهنگ نوین صنایع 

هوایی«، نگارش و ترجمه چندین کتاب و مقاله.

علی محمد خان محمدی درگذشت 
مهر: دبیــــر جایزه 
کتــاب ســال تأکید 
کــرد کــه بررســی 
»جامع  کتاب  مجدد 
در  که   - التواریــخ« 
عنــوان   7۴ ســال 
برگزیده این جایزه را 
کســب کرده بود- در دوره سی و چهارم به دلیل 
تغییر۴0 درصدی در ماهیت این اثر بوده اســت.  
حجت الاســام محمدعلی مهدوی راد در پاســخ 
به این ســؤال که آیا این مسأله مغایر با آیین نامه 
این جایزه نیســت، تأکید کــرد: تبصره 2یکی از 
مواد آیین نامه جایزه کتاب سال صراحتاً می گوید 
که چنانچه اثری که قباً داوری شده و حتی رتبه 
هم آورده باشد، در چاپ مجدد کتاب به میزان۴0 
درصد دگرگونی ایجاد شــده باشــد،آن اثر اساساً 

کتابی جدید تلقی می شود. 

»جامع التواریخ« و داوری دوباره 

کوتاه - خواندنی

ایسنا: وزیر علوم، تحقیقات و فناوری از ارتقای حضور نشریات فارسی زبان در حوزه 
علوم انسانی در پایگاه های استنادی جهانی خبر داد و گفت: در صورتی که نشریات 
فارسی زبان حوزه علوم انسانی بتوانند در پایگاه های بین المللی حضور یابند، یک  و 

نیم برابر بیشتر از سایر حوزه ها مورد حمایت مالی قرار می گیرند. 
محمد فرهادی در مراسم اختتامیه هشتمین جشنواره بین المللی فارابی، ارتقای 
حضور نشریات فارســی زبان در حوزه علوم انسانی در پایگاه های استنادی معتبر 
دنیــا را از دیگر برنامه های این وزارتخانه ذکر کــرد و ادامه داد: عاوه بر آن، برای 
تقویت و حمایت از علوم انســانی، شــیوه نامه حمایت مالی از نشریات این حوزه 
تدوین شده است که بر حســب آن، نشریات این حوزه در صورتی که بتوانند در 
پایگاه های بین المللی حضور یابند، یک  و نیم برابر بیشــتر از سایر حوزه ها مورد 
حمایت قرار می گیرند.  فرهادی کاربردی کردن فناوری در حوزه علوم انسانی را از 
دیگر برنامه های وزارت علوم در این حوزه دانســت و گفت: بر این اساس، در حال 

حاضر 7 مرکز رشد در این حوزه مجوز گرفته اند.

دانشگاه 

حمایت از نشریات علوم 
انسانی نمایه  شده 

ایبنا: نعمت یلدرم، مدیر رشــته زبان و ادبیات فارسی دانشکده »آتاتورک« که با 
ترجمه »شاهنامه« به زبان ترکی جزو برگزیده های بیست و چهارمین دوره جایزه 
جهانی کتاب سال ایران شناخته شد، این اثر را شاهکاری می داند که متأسفانه به 
دلیل برخی دیدگا ه های افراطی موجود در ترکیه، آن گونه که باید، معرفی نشــده 
است. پروفسور نعمت یلدرم از ترکیه به دلیل ترجمه  ترکی شاهنامه برگزیده کتاب 
سال شد. آشنایی یلدرم با زبان فارسی جالب است، او ابتدا قصد تحصیل در زبان 
عربی داشت اما به دلیل قبول نشدن در این رشته، به تحصیل در انتخاب دوم خود 
یعنی زبان فارسی مجبور شد. او حالا این اتفاق را یکی از بهترین بازی های تقدیر 
می داند و می گوید که زبان فارسی شیرین تر از عربی است.  وی استاد و مدیر گروه 
زبان و ادبیات فارســی »دانشگاه آتاترک« ارزروم است و مانند زبان مادری اش به 
زبان فارسی سخن می گوید.  به گفته وی مولانا، سعدی و حافظ شناخته  شده  ترین 
شاعران پارسی سرا در ترکیه هستند و متأسفانه فردوسی آن چنان که باید، در این 

کشور معرفی نشده است. 

کتاب

افراطی ها مانع معرفی 
شاهنامه در ترکیه هستند 

وضعیت مبهم مهمترین رویداد عرصه کتاب ادامه داد

نمایشگاهکتابدربرزخبیتدبیری

خــبر کتاب

انتشارات به نشر برگزار می کند
مسابقه کتابخوانی »ریحانه« با جوایز معنوی ویژه

فرهنگ: زنان و دختران در جامعه اســامی  چه نقشی باید ایفا کند؟ 
جایگاه زنان در اندیشــه اســامی چگونه تعریف می شود؟ زنان جامعه 
اســامی چطور باید ضمن عمل به وظیفه خطیر مادری، در عرصه های 

گوناگون اجتماعی نقش ایفا کنند؟
مســابقه کتابخوانی »ریحانه« درنظر دارد با ترغیــب افراد به مطالعه 
کتاب های منتشــر شــده و مرتبط با زندگانی و سیره حضرت صدیقه 
طاهــره)س( به عنوان برترین الگو برای بانوان در اعصار مختلف، قدمی 

در راستای دست یابی به پاسخ این سؤالات بردارد.
این مسابقه که با محوریت کتاب های مرتبط با حضرت فاطمه زهرا)س( 
در بازه زمانی شــهادت تا میاد این بانوی آســمانی برگزار می شــود، 
بخش های مختلف، متنوع و ســاده ای دارد و جوایز ارزنده ای نیز برای 

آن در نظر گرفته شده است.

 مسابقهایباعطریاس
به گزارش روابط عمومی به نشر)انتشارات آستان قدس رضوی(، مسابقه 
کتابخوانی ریحانه یکی از برنامه های کان آســتان قدس رضوی است 
که با مشــارکت )به نشر( و سایر مؤسسات و بخش های مختلف آستان 
قدس رضوی از جمله ســازمان فرهنگی ، معاونت تبلیغات و ارتباطات 
اسامی، معاونت توسعه و پشتیبانی ، اداره کل روابط عمومی و امور رسانه 
، دانشــگاه علوم اسامی رضوی ، موسســه جوانان ، بنیاد پژوهش های 
اســامی، دانشــگاه بین المللی امام رضا)ع( ، بنیــاد فرهنگی رضوی ، 
مؤسسه فرهنگی قدس، سازمان کتابخانه موزه ها و مرکز اسناد، موسسه 
آفرینش های هنری، موسسه بقاع متبرکه طبس و یزد، موزه ملی ملک و 

مؤسسه تربیت بدنی برگزار می شود.
حسین سعیدی، مدیرعامل انتشارات به نشر در تبیین هدف از برگزاری 
این مســابقه بر دو محور »گسترش فرهنگ مطالعه« و »ترویج سبک 
زندگی فاطمی« تأکید کــرد و گفت: این ایام که جامعه به عطر وجود 
حضرت زهرا)س( بیش از دیگر زمان ها معطر می شود، فرصت مناسبی 
اســت که همگان با مطالعه کتاب های منتشر شــده درباره این بانوی 
بزرگوار، با ســیره فاطمی  آشنا شوند و مشی و سلوک حضرت صدیقه 

طاهره)س( را در زندگی عملی کنند.
ســعیدی در ادامه به ارایه توضیحاتی درباره مسابقه کتابخوانی ریحانه 
می پردازد و می گوید: در این مســابقه از ارایه ســؤالات چهارجوابی و 
پاسخنامه ای پرهیز شده است و هدف مطالعه کتابی از حضرت زهرا)س( 

توسط شرکت کنندگان می باشد.
وی با اشاره به اینکه این مسابقه در 5 بخش اصلی یادداشتی بر کتاب، 
پیامک، دلنوشته، بهترین بخش کتاب و عکس محتوایی برگزار می شود، 
می گوید: آســتان قدس رضوی تعدادی کتاب مرتبط با سیره حضرت 
زهرا)س( از ناشران مختلف را به عنوان منابع پیشنهادی برای شرکت در 
این مسابقه اعام کرده است.عاقه مندان جهت شرکت در این مسابقه 
می توانند از تمام کتاب ها و منابع منتشــر شــده و مرتبط با حضرت 
زهرا)س( استفاده کنند و محدودیتی برای این موضوع وجود ندارد. این 
مسابقه در ویژه بانوان و دختران پیش بینی شده است و برای گروه های 

سنی کودک، نوجوان، جوان، عموم و بین الملل برگزار می شود.
ســعیدی با اشاره به جوایز پیش بینی شده برای این مسابقه می گوید: 
59۸  هدیه ارزنده مثل هزینه سفر به کربای معلی، مشهد مقدس و قم، 
کارت های هدیه، بسته های متنوع تفریحی و فرهنگی برای برگزیدگان 

این مسابقه در نظر گرفته شده است.
وی همچنین با اشاره به پیش بینی دو هدیه ارزنده و معنوی برای تمام 
شرکت کنندگان در این مســابقه خاطرنشان می کند: حضور در آئین 
معنوی غبارروبی روضه منوره رضوی و همچنین دعوتنامه مهمانسرای 
حضرت رضا)ع( نیز ویژه همه شرکت کنندگان بصورت قرعه کشی در 

نظر گرفته شده است. 
مدیرعامل به نشر می گوید: آغاز این مسابقه از 25بهمن ماه همزمان با 
ایام دهه فاطمیه )به روایت 75 روز( می باشد و سپس تا پایان سال 95و 
همزمانی با ایام میاد حضرت زهرا)س( ادامه خواهد داشت و همچنین 
برای بهره مندی شــرکت کنندگان در ایام تعطیات نوروز 96 آخرین 

مهلت ارسال آثار 1۴فروردین 96 می باشد.
وی با اشــاره به اینکــه اطاعات کامــل درباره این مســابقه و نحوه 
 ارســال آثار در پایگاه اطاع رســانی انتشــارات به نشــر به نشــانی

می گویــد:  اســت،  شــده  منتشــر   BEHNASHR.AQR.IR  
کتاب هــای معرفی شــده در این مســابقه با تخفیــف 30 درصد در 
 فروشگاه های کتاب آســتان قدس رضوی و همچنین از طریق سایت

 BEHNASHR.COM عرضه می شود.

 فرهنگ/ حمید واحدی  روزشمار برگزاری 
نمایشــگاه بین المللی کتاب آینــده که یکی از 
مهم ترین رویدادهای عرصه کتاب کشــور است، 
به دلیل همزمانی با انتخابات ریاست جمهوری از 
حالت ویژه ای برخوردار است و با سرعت و شتاب 
بیشــتری همراه شده است. در این میان به نظر 
می رســد بی برنامگی عوامل اجرایی این رویداد 
و مناقشــه های موجود در ایــن زمینه، در حال 

ساختن یک بحران از این اتفاق است. 
پــس از کش و قوس های فــراوان و حذف یکی 
از اعضای شــورای 7 نفره بخش خصوصی برای 
برگزاری نمایشگاه کتاب در هفته آینده، در نهایت 
با تغییر ترکیب اعضا به نفع اتحادیه ناشــران و 
کتابفروشــان تهران و نیز انتخاب معاون اجرایی 
نمایشگاه از طیف اتحادیه تعاونی ناشران کشور 
)آشــنا(، هفته گذشته حکم اعضای کمیته های 

مختلف نمایشگاه صادر شد. 

 ماجرایمدیرانتازهکار
در میان این احکام اما افرادی به چشم می خوردند 
که به اذعان خود و نیز عملکرد ســال گذشته، 
توانایــی و تخصصی در زمینه برنامه ریزی و اجرا 
در این رویــداد ندارند. به عنــوان مثال کمیته 
اطاع رسانی نمایشگاه کتاب که سال گذشته به 
دلیل فقدان برنامه ریزی و توان اجرایی، به اذعان 
بسیاری نتوانســت فعالیت اجرایی مناسبی در 
نمایشگاه از خود نشان دهد، امسال نیز با همان 
نیرو و مدیریت برای اجــرای این بخش مهم از 
نمایشــگاه انتخاب شده است.  از سوی دیگر، در 
بخش ناشران خارجی فردی برای مدیریت کمیته 
انتخاب شده است که به اذعان خود هیچ تجربه و 
تخصصی در این زمینه ندارد. داوود موسایی، مدیر 
نشر »فرهنگ معاصر« که با حکم معاون فرهنگی 
وزیر ارشــاد و به انتخاب شورای تشکل های نشر 
عهده دار این سمت شده است، هفته گذشته و در 
مصاحبه ای عنوان کرده بود: من امسال نخستین 
سال فعالیتم است اما ناشــرانی که تا سال های 
گذشــته شــرکت می کردند، معمولاً حضور در 
نمایشــگاه کتاب تهران را در برنامه اجرایی خود 

قرار می دهند. هنوز جلســات اجرایی نمایشگاه 
برگزار نشده اســت. بنده هم در دوره های قبل 
مسؤولیتی نداشتم ولی مشــورت هایی پیش از 
پذیرش این کمیته شــده بود.  این اتفاق اما در 
بخش ناشران داخلی نیز کمابیش در حال رخداد 
است. امسال و با حکم معاون فرهنگی وزیر ارشاد 
هومان حسن پور، از مدیران اتحادیه ناشران تهران، 
به عنوان مدیر کمیته ناشــران داخلی نمایشگاه 

کتاب انتخاب شده است.  

 یکنمایشگاهوانتخابات
همزمانــی نمایشــگاه کتــاب بــا انتخابــات 
ریاســت جمهوری در سال آینده حساسیت های 
زیادی از منظر نحوه برگزاری و همپوشــانی این 
2 رویــداد که مخاطب مردمی بســیاری دارند 
را فراهم ســاخته اســت.  امیرمسعود شهرام نیا، 
قائم مقام نمایشــگاه بین المللی کتاب تهران، در 
این زمینه به تازگی گفته اســت: فکر نمی کنم با 

رعایت ضوابط قانونی، حتی برای برگزاری مناظره 
انتخاباتی، مشکلی در نمایشگاه کتاب و مخصوصاً 
فضای باز شــهرآفتاب داشــته باشیم. حتماً هم 
هماهنگی های لازم را انجام می دهیم تا مناظرات 
یــا برنامه های انتخاباتی دیگر مطابق با ضوابط و 

قوانین پیش بروند. 
به باور شــهرام نیا، رفت و آمدهــای چهره ها و 
شخصیت های سیاسی در این دوره از نمایشگاه 

بیشتر از سال های غیرانتخاباتی خواهد بود. با این 
همه به نظر نمی رسد همپوشانی برخی روزهای 
تبلیغات رسمی انتخابات با ایام برگزاری نمایشگاه 
مشکلی در روند برگزاری نمایشگاه کتاب ایجاد 
کنــد.  وی در این زمینه تصریح کرده اســت: 
محدودیت ها برای بحث تبلیغات و فضای سیاسی 
در نمایشگاه کتاب سال آینده صرفاً در چارچوب 
قوانین انتخاباتــی و زمان قانونی تبلیغات وجود 
خواهد داشت. با این همه، حتماً برنامه هایی برای 
کمک به شور و حال انتخاباتی در نمایشگاه کتاب 
ســی ام در نظر گرفته خواهد شد. اما جزییات و 
کــمّ و کیف این برنامه ها و اینکه چگونه اجرایی 
و عملی شوند تا هیچ گونه تخطی از قانون اتفاق 
نیفتد، باید در شورای سیاست گذاری بررسی شود.  
از سوی دیگر و در همین زمینه همایون امیرزاده، 
سخنگوی شورای سیاست گذاری نمایشگاه کتاب، 
نیز عنوان داشته است: قطعاً می توان از تریبونی 
که فضای انتخاباتی را به نمایشگاه کتاب می آورد 

برای بهبود شــرایط کتاب و نشر کمک گرفت. 
هرچند اهالی سیاست تاش می کنند از تریبون 
نمایشگاه نیز برای انتقال برنامه ها و نظرات خود 
استفاده کنند اما دســت اندرکاران فرهنگی هم 
می توانند با تکیه بر همین تریبون توجهات را به 
کتاب و کتابخوانــی جلب کنند. تمام این موارد 
و نوع مواجه نمایشــگاه با بســامدهای سیاسی 
و انتخاباتی در شــورای سیاست گذاری بررسی 

می شود. 

 شهرآفتابدرکما
با وجــود تمامی این اظهار نظرهــا، از وضعیت 
شهرآفتاب به عنوان میزبان نمایشگاه کتاب نیز 
کماکان خبری در دسترس نیست. با وجود اینکه 
سال گذشته شهرداری تهران وعده داده بود تا در 
این مجموعه و پس از برگزاری نمایشگاه کتاب 
اقدام به برگزاری چند نمایشــگاه دیگر خواهد 
کرد اما همچنان اطاعات درستی در این زمینه 
منتشر نشده و مشــخص نیست نقص های این 
مرکز نمایشگاهی که سال گذشته خود را به رخ 
کشید، چقدر برای سال آتی باقی است. این مسأله 
زمانی خود را بیشتر نمود می یابد که اخبار ضد 
و نقیضی از وضعیت متروی شهرآفتاب به گوش 
می رسد و برخی از منابع آگاه، از خارج از خط بودن 
ایستگاه شهر آفتاب به دلیل نقص فنی و عمرانی 

از سال گذشته خبر می دهند. 
مدیران شهرداری تهران نیز کمابیش از هر نوع 
اظهارنظری درباره این مرکز خودداری کرده اند و 
از سوی شورای سیاست گذاری نمایشگاه نیز در 

این زمینه خبری به بیرون درز نکرده است. 
با این وصف، نمایشــگاه بین المللی کتاب تهران 
سال آتی که قرار اســت میزبان کشور ایتالیا به 
عنوان میهمان ویژه نیز باشد، در حال تبدیل شدن 
به یکی از مهم ترین بزنگاه ها و بحران های فرهنگی 
کشور طی ســال آینده است که اگر با سرعت و 
درایت بیشــتری برای آن برنامه ریزی نشــود، 
مشخص نیســت چه آینده ای را برای مناسبات 
جاری و بین المللی نشــر ایران در داخل و خارج 

از ایران رقم بزند.

آنچه می خوانید

وضعیــت مدیریتی و بلبشــویی 
که برای تهیــه مقدمات برگزاری 
رویداد مهم فرهنگی سال آینده 
یعنی نمایشگاه کتاب تهران پیش 
آمده اســت، با سرعت به سمت 

یک بحران پیش می رود
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گفت و گو

خــبر

هــنر

کارگردان »خوب، بد، جلف« : 
در اکران از روی فیلم های تلخ رد می شویم  

به بهانه حمایت از خشونت
پروژه ضدترامپ هنرپیشه هالیوودی متوقف شد 

دبیر جشنواره در گفت وگو با قدس عنوان کرد 

شکسته شدن قالب های کلیشه ای در جشنواره تجسمی  فجر 

ایلنا: پیمان قاسم خانی گفت: خودم آن قدر بیرون از سینما حالم بد است 
و بدبختی دارم که دوســت دارم 2 ســاعتی که در سینما هستم و فیلم 
می بینم، حالم بهتر شود. گرچه نمی توان سینمای جدی و واقعگرا و تلخ را 

نیز نادیده گرفت و نقض کرد. 
کارگردان »خوب، بد، جلف« در پاسخ به این پرسش که قرار است چند 
سال دیگر فیلم جدی بسازد، گفت: فیلم بعدی من جدی نیست کمدی 
اســت اما کمدی سیاه. من وقتی »خوب، بد، جلف« را ساختم، فهمیدم 
در کارگردانی چه کارهایی نباید انجام می دادم. خیلی خوشحالم که این 
فیلم را ساختم. ان شاءالله بعد از این کار فیلم خوبم را خواهم ساخت که 

متعجبتان خواهد کرد. 
وی در پاســخ به این پرسش که اکران فیلم در جشنواره باعث نمی شود 
که تعداد تماشاگران در اکران عمومی  کم شوند، گفت: این را می گویند 
ولی شاید کسی علاقه مند باشد 2 یا 3 بار فیلم را ببیند. همین اتفاق برای 
»بارکد« افتاد و من تصور می کنم دوســتانی این فیلم را می بینند و به 

دوستان دیگرشان توصیه می کنند که آن را ببینند. 

قاسم خانی همچنین در پاسخ به این سؤال که سینمای تلخ در میان قشر 
روشنفکر و رســانه ای بیشتر جدی گرفته می شود لذا فکر نمی کنید در 
اکران مظلوم بمانید، تأکید کرد: آنها مظلوم هستند نه ما. ما اینجا مظلومیم 
آنها در اکران. آنجا از روی فیلم های تلخ رد می شویم. البته از اینکه مردم 
از فیلم استقبال می کنند، مطمئن نیستم. به هرحال فیلم های تلخ هم 

آینه ای از اجتماع هستند و طبعاً مشتریان خود را دارند. 
این نویسنده و کارگردان سینما و تلویزیون درباره چگونگی ورود خود به 
حوزه کارگردانی نیز گفت: من از ابتدای ورودم به ســینما به کارگردانی 
علاقه داشــتم. اگر مصاحبه های 20 ســال پیش من را بخوانید، متوجه 
می شــوید که به نیت کارگردانی وارد سینما شدم. اما در طول راه تنبل 

شدم و عقب افتادم و به کلی ماجرا یادم رفت. 
وی اضافه کرد: هدف من این است که فیلمی  بسازم که حال تماشاگر با 
دیدنش خوب شود. فکر می کردم این حدِ توانایی ام است. البته می توانست 
بهتر از این هم باشــد. خوشبختانه تماشــاگران هم بعد از دیدن فیلم 

می گفتند حالمان خوب است. 
کارگردان »خوب، بد، جلف« اضافه کرد: اگر آدم قرار باشــد به یک برند 
فکر کند، اصلاً نباید کار کند. اما در کل جزو دغدغه های فکری من نبود 

که شاید کار قوی تر باشد یا ضعیف تر. 
او در پاسخ به این پرسش که آیا شوخی هایتان در فیلم شامل ممیزی شده 
است، گفت: 7 مورد کوتاه ممیزی شد که در روند داستان تأثیرگذار نبود 

ولی بعضی هایش خیلی بامزه بود و دلم برایشان سوخت.

ایســنا: شــیا لابوف که برای نشــان دادن اعتراض خود نســبت به 
رئیس جمهور شدن دونالد ترامپ یک اثر هنری اجرا کرده بود، اعلام کرد 

جلوی ادامه این پروژه را گرفتند. 
شــیا لابوف، بازیگر 30 ســاله فیلم هــای »تغییرشــکل دهندگان« و 
»نیمفومانیاک«، از جمله چهره های هالیوودی اســت که به طور جدی 

مخالفت خود را با ترامپ، رئیس جمهور جدید آمریکا، دنبال می کند. 
او درســت از روز رئیس جمهور شدن ترامپ، یک اینستالیشن )اثر هنری 
سه بعدی دربردارنده عناصر صدا،  نور، اجرا،  ویدیو و...( به نام »او نمی تواند 
مــا را جدا  کند« را در محوطه بیرونــی موزه تصاویر متحرک »کویینز« 

نیویورک به اجرا درآورد. 
در این پروژه هنری، یک دوربین بالای دیوار موزه کار گذاشــته شده و از 
عابران خواسته می شــود هرقدر می خواهند روبه روی دوربین بایستند و 
جمله »او نمی تواند ما را جدا  کند« را تکرار کنند. فیلم  آنها هم به صورت 

زنده پخش می شود. 
این اثر هنری البته با حواشــی ای همراه بــود و لابوف در همان روزهای 
نخســت  با یکی از مخالفان وارد مشاجره گشت و سپس دستگیر شد. 
برخی از افرادی که در محل این حادثه حضور داشــتند،  در توییتر خود 
نوشتند: یک نازی به »شیا« حمله کرد. این نازی ها همه جا هستند،  شیا 

لابوف آمد و سعی کرد از ما حمایت کند. 
پیش از این اعلام شده بود که »او نمی تواند ما را جدا نمی کند« تا 4 سال 
آینده که ترامپ در جایگاه ریاست جمهوری آمریکا حضور دارد،  به اجرای 
خود ادامه خواهد داد.  اما حالا لابوف اعلام کرده است که مسؤولان موزه 
به این بهانه که اینستالیشن »او نمی تواند ما را جدا کند« به »مکانی برای 

خشونت« تبدیل شده است، جلوی اجرای آن را گرفته اند. 
در بیانیه ای که موزه تصاویر متحرک »کویینز« منتشر کرده، آمده است: 
این اینستالیشن پس از دستگیری شیا لابوف به طور قابل توجهی تخریب 
شــد و چندین تهدید به خشونت و دستگیری در این مکان اتفاق افتاد. 

اینجا به مکانی برای خشونت تبدیل شده بود.

فارس: یــک بازیگر 
ســـینما و تلویزیون 
گفــت: بــا توجه به 
نیــازی کــه جامعه 
ما برای شــادبودن و 
فیلم هــــای کمدی 
دارد، تصــور می کنم 

اگر جشــنواره ای خاص با موضوع کمدی داشته 
باشــیم، فیلمسازان نیز بیشــتر برای ساخت این 
دست فیلم ها تشویق می شوند. مهران غفوریان با 
اشاره به اینکه هیچ فیلمی بی ارزش نیست، افزود: 
از نظر من فیلم های کمدی همان قدر ارزش دارد 
که راه به جشنواره فجر پیدا کند اما متأسفانه در 
جشنواره امسال فقط 2 فیلم کمدی وجود داشت 
و این خیلی کم است. فروش گیشه ها از فیلم های 
کمدی می تواند تأمین شود،  پس چطور می توان 

گفت که ما نیاز به این فیلم ها نداریم؟ 

نیازمند جشنواره کمدی هستیم 
کارگردان  فــارس: 
ســریال »آنـــــام« 
گفــت: بخشـــی از 
لوکیشـــــن هایمان 
در تهــران و بخــش 
دیگری در آذربایجان 
بار  یک  است.  شرقی 

برای بازبینی لوکیشــن به مناطق آذربایجان سفر 
کردیم و قرار است باز هم به این منطقه سفر کنیم. 
مدتی اســت که وارد مرحله پیش تولید شدیم و 
به امید خداوند تا پایان ســال این سریال را مقابل 
دوربین خواهیم برد. وی افزود: در این اثر ترکیبی 
از بازیگــران حرفه ای و بازیگران بومی را داریم که 
خوشبختانه تعدادشــان هم کم نیست. در حال 
حاضر نیز مشغول گزینش بازیگران بومی هستیم 
و در فراخوان و ســفری که خواهیم داشــت، این 

بازیگران را انتخاب خواهیم کرد. 

سراغ سریال بومی رفتم 
نصـــرالله  ایســنا: 
افجه ای بــــه جوانان 
هنرمنــــد توصیــه 
کــرد کـــه به دنبال 
الگوبرداری هـای رایج 
در هنـــر نباشــند و 
حرف تــازه ای در این 

عرصه بزنند. این هنرمند گفت: ما تا آنجا که فکرمان 
می رســید، تلاش خود را کرده ایم؛ تلاشی بی وقفه 
که چند دهه طول کشــید. وقتی به گذشته نگاه 
می کنم و پرونده کاری ام را بررسی می کنم، به این 
نتیجه می رسم که تلاش و توجهم معطوف به هنر 
خودم بوده است. از جوان ها هم می خواهم همین 
کار را بکننــد. وی افزود: چیزی که من را در حوزه 
نقاشی خط افســرده می کند، الگوبرداری های رایج 
است. اینکه فقط از روی کار دیگران الگوبرداری و 

کپی برداری کنیم، خیانت محض به هنر است. 

جوانان الگوبرداری نکنند 
فارغ التحصیل  ایلنا: 
و  وین  کنســرواتوار 
نیویورک با بیان اینکه 
سطح تدریس آواز در 
ایران با اروپا بســیار 
گفت:  است،  متفاوت 
برخی از شاگردانم در 

ایران تصور می کنند پس از 12 جلسه خدای آواز 
شده اند. همیشه سعی کرده ام این توهم را از ذهن 
آنها دور کنم که موسیقی چیزی نیست که با یک 
یا 2 جلسه به سرانجام برسد. ماریو تقدسی گفت: 
سطح تحصیل موسیقی در این چندساله بهتر شده 
و پیشــرفت هایی به دست آمده است. اما معتقدم 
سطح توقع در آنجا از شاگردان و خوانندگان بسیار 
زیاد اســت. مهم ترین مسأله این است که در  آنجا 
توهمی وجود ندارد اما متأسفانه در اینجا به شدت و 

زیاد هم دیده می شود.

فکر می کنند خدای آواز هستند 

چهره - خبر

 هنر/ صباکریمی  نهمین جشنواره هنرهای 
تجسمی  در حالی واپسین روزهای برگزاری خود 
را می گذراند که انتقادهایی به نحوه عملکرد آن 
وجود دارد. اگرچه ســیر تحول این جشنواره در 
طی همین چند دوره کوتاه قابل تأمل اســت و 
می توان پیشرفت هایی را در کلیت برگزاری این 
رخداد هنری مهم مشــاهده کــرد اما همچنان 
ســؤالات و انتقاداتی درباره سیاست های برپایی 
جشــنواره و مؤلفه هــای کلیدی آن در شــیوه 
برگزاری وجــود دارد؛ انتقاداتی همچون حذف 
نگاه رشته ای به جشنواره و تأکید بر میان رشته ای 
بــودن، خالی بودن فراخوان جشــنواره از مؤلفه 
مشخصی تحت عنوان »فجر« و بی ارتباط بودن 
این جشنواره با نفس برگزاری آن از دیگر ابهامات 
مهم این جشنواره است که هرساله انتقاداتی را 
بــا خود به همراه می آورد. انتقاد اینجاســت که 
این جشنواره هنرهای تجسمی تنها  نام »فجر« 
را یدک می کشــد و اساســاً بــا در نظر گرفتن 
موضوع آزاد در فراخوان، برای هنرمندان رویکرد 
مشــخصی در این باره اتخاذ نشــده است. این 
مسایل را با مجتبی آقایی، دبیر نهمین جشنواره 
تجسمی  فجر، در میان گذاشتیم که مشروح آن 

را در ادامه خواهید خواند. 

 هویت از محتوای آثار  می آید 
آقایــی در ابتــدای ســخنان خود به فلســفه 
میان رشته ای شــدن جشنواره اشــاره می کند و 
ارتباطی  آثار عملاً  می گوید: میان رشته ای شدن 
با هویت نــدارد. هویت را محتوای آثار، پیام ها و 
ایده های هنرمندان می سازد. اگر هویت رشته ای 
مد نظر ما باشــد، می توان گفت اولاً در تعریف 
هنرهای تجســمی  در دنیای امروز این تعریف 
»میان رشته ای« نزدیک تر است و داشتن نگاهی 
رشته ای باعث می شود که هنرهای تجسمی  در 
چند رشته خاص محدود شود و این یعنی ما از 
این گستره فقط چند بخش را مد نظر قرار دادیم 
و طبیعتاً از ظرفیت های میان رشــته ای بی بهره 
ماندیم. این محدودکردن باعث می شود جشنواره 
هر سال به تکرار بیفتد، در جا بزند و با موضوعات 

و اتفاقات روز جلو نرود و از اینکه قالب های روز را 
در اختیار و استخدام خودش بگیرد، ناتوان باشد. 
وی در ادامه با بیان اینکه اصالت و اعتبار رشته ای 
سر جای خود محفوظ است، ادامه می دهد: اگر 
نگاهی به آثار نمایشگاه بیندازید، متوجه می شوید 
که آثار لزوماً میان رشته ای نیستند و آثار بسیاری 
نیز هســتند که در یک رشته خاص خلق شدند 
و این رشــته های بخصوص هم دیده می شــود. 
واردکردن بحث میان رشــته ای در جشــنواره و 
تأکیــد بر آن برای ایجاد خلاقیت و اســتفاده از 

ظرفیت های این فضای هنری بوده است. 

 رویکرد میان رشته ای تداوم داشته باشد 
آقایی بــا تأکید بر اینکه باید در دوره های بعدی 
هم این رویکرد ادامه یابد، می گوید: چه ما باشیم 
و چه گروه دیگری بر ســر کار بیاید، باید با این 
رویکرد حرکت کرد تا بتوانیم در حوزه های هنری 

تجســمیِ  امروزة جهان نیز فعال و پویا باشیم و 
از آنها اســتفاده کنیم و در واقــع با آنها همگام 
باشیم. یکی از نکات مهم جشنواره امسال حضور 
47 درصدی کسانی است که امسال برای اولین 
بار در جشنواره شرکت کردند. این موضوع بدان 
معناست که چنین رویکردی توانسته توجه نسل 

جوان را به خودش جلب کند و همین مسأله برای 
ما یک نقطه قوت اســت که شاهد دریچه ای از 

نگاه های تازه هستیم. 
دبیر نهمین جشنواره تجسمی  فجر درباره چرایی 
تشــریفاتی بودن اســم »فجر« در این فستیوال 
ســالانه و دلایل تأکید بر نگاه آزاد هنرمندان در 
خلق آثارشان تصریح می کند: اگر بخواهیم خیلی 
به این جریان هنری نگاه مناسبتی داشته باشیم و 
با همان رویکرد همزمانی با دهه فجر جلو برویم، 
چیزی جز تکرار عاید ما نخواهد شد. ببینید! 38 
سال از انقلاب اسلامی  می گذرد و اگر ما بخواهیم 
هر سال با همین نگاه جلو برویم، این سؤال مطرح 
می شود که این حوزه چقدر دارای ظرفیت است 
و چه زمانی به تکرار می افتیم. حال در این شرایط 
2 بحث مطرح می شود؛ یکی اینکه جشنواره ای 
در ایام پیروزی انقلاب برگزار می شود که می تواند 
رخداد هنری فاخری باشــد و به نوعی می تواند 

جامعیت امروز هنرهای تجسمی  انقلاب اسلامی 
 باشد نه صرفاً تبدیل شدن به یک جریان مناسبتی. 
از طرف دیگــر، همین هنرمنــدان رخدادهای 
انقلاب را از متن جامعه بیــرون می آورند و آثار 
هنری، دیدگاه ها، افکار و دل نگرانی هایی که امروز 
نسبت به جامعه وجود دارد و مشکلاتی را که به 
آن می پردازند، مد نظر قرار می دهند. انتقاد نسبت 
به این مسایل و هشدارهایی که هنرمندان نسبت 
به این رخدادها می دهند، نگاهی که نســبت به 
محیط زیست و فرهنگ سازی های مرتبط با آن 
وجود دارد، خلق آثار ارزشی و نفی خشونت، خلق 
آثاری علیه داعــش و...، همگی در زیرمجموعه 

همان نگاه انقلابی متبلور می شود. 

 نیاز به تجربه اندوزی داریم 
وی در ادامه یادآور می شــود: اگر ما این فرصت 
را در اختیار هنرمنــدان قرار دهیم و بر این باور 
باشــیم که باید همواره یک سفارشی بدهیم و 
هنرمندان یک کار را انجام دهند، به نتیجه خوبی 
نمی رســیم. اینکه به هنرمند بگوییم حوزه های 
دلخواهــت را رها کن و چیــزی را خلق کن که 
من می خواهم، سرانجامی  ندارد. طبیعتاً بسیاری 
از هنرمندان در آثار خود دغدغه های اجتماعی، 
فرهنگی و جهانی را مطرح می کنند و بعضی نیز با 
آثارشان پیشنهادهای هنری دارند. هنرمندش به 
فکر این است که یک اثر هنری را مطرح کند. او 
به دنبال مسایل روزمره نیست. همه اینها در یک 
طیف متنوع از سوژه های بزرگ قرار می گیرد. ما 
باید چند دوره با همین نگاه تجربه اندوزی کنیم 
تا آرام آرام کدهای این نوع نگاه هم برای ما و هم 
برای شــرکت کنندگان و جامعه هنری آشکار و 

روشن شود. 
آقایی در پایان با اشــاره به برپایی نمایشگاه های 
جشنواره، تأکید می کند: اگر جشنواره فجر دوباره 
نمایشگاه ها و مسابقات بی شماری را که در طول 
ســال برگزار می شــود تکرار کند، لطفی ندارد. 
جشنواره فجر باید نگاه پیشرویی داشته باشد و 
باید نقشی را ایفا کند که با فعالیت های معمول 
دیگر در این زمینه تفاوت معناداری داشته باشد. 

هنر: آلبوم »تلنگر« با صدای مهرداد شهسوارزاده و تهیه کنندگي  خودش به زودی 
منتشر می شــود. این آلبوم که چهارمین آلبوم مستقل مهرداد است، قرار است 
در اوایل اســفندماه جاری رونمایی و منتشــر شــود. این آلبوم شامل 10 قطعه 
موسیقی با ترانه هایی از بابک صحرایی، محسن یگانه، امیر ارجینی، حدیث دهقان، 
محمدکاظمی، لیلا رضایی، شــهاب اناری و امیر بذرافشان است که این مجموعه 
فضای متفاوتی را رقم زده است. شهاب اکبري با ملودي هایي از خودش، محسن 
یگانه، مهرداد شهسوارزاده، حسین قربان پور و مهدي رامشک، در مقام تنظیم کننده 
این آلبوم حضور دارند و نیما اورکي ملودي و تنظیم یک قطعه را بر عهده داشته 
اســت. مهرداد در این مجموعه براي نخستین بار قطعه اي با ترانه اي لاتین تحت 

موضوع »صلح و دوستي« را به سبک »پاپ –جز« اجرا کرده است. 
وی که از اولین خوانندگان پاپ-کلاسیک با سبک ارکسترال پس از انقلاب است، 
با آلبوم »شوکا« وارد عرصه موسیقي شد. وی از جمله شاگردان استاد فقید بابک 

بیات به شمار مي رود. 

موسیقی

»تلنگر« شهسوارزاده 
به موسیقی 

فارس: برنامه »چشم شب روشن« به تهیه کنندگی امیر قمیشی و با اجرای محمد 
صالح علاء با حضور مهرداد رایانی مخصوص کارشناس و مجری بخش تئاتر، میزبان 
اکبر زنجان پور کارگردان و بازیگر شناخته شده سینما، تئاتر و تلویزیون بود. وی 
درباره ارتباط با مردم گفت: یک موضوع مسلم است و آن اینکه ما اجازه نداریم به 
وقت مردم بی احترامی کنیم و نمی توانیم بگوییم چه چیز درست و چه چیز غلط 
است. این بازیگر با اشاره به اینکه هیچ مرزبندی برای هنر وجود ندارد، افزود: یک 
موضوع مسلم اســت و آن اینکه ما اجازه نداریم به وقت مردم بی احترامی کنیم 
و نمی توانیم بگوییم چه چیز درســت و چه چیز غلط است. وقتی بتوانیم ارتباط 
تنگاتنگ با مردم داشته باشیم، هرچند یک کار مدرن باشد، موفقیم. به همین دلیل 
اثری هنری خودش می داند که چطور راهش را پیدا کند. زنجان پور با تأیید اینکه 
روزآمدی را در کارهای رادیویی نیز رعایت کرده است، گفت: همه این ها دست به 
دست هم می دهند و یک اثر هنری می سازند. ما معیاری برای آثار بتهوون نداریم 
اما وقتی آن را می شنویم یا با آن کار می کنیم، با ذهن و روح انسان بازی می کند.

خــبر

هنرمند در ارتباط 
با مردم موفق است

هنر: این روزها سریال »پرستاران« با حضور فاطمه گودرزی و مرتضی کاظمی  در 
حال ضبط و تصویربرداری است.  به گزارش خبرنگار »مهر«، سریال »پرستاران« با 
کارگردانی مشترک علیرضا افخمی  و شهرام شاه حسینی قرار بود از شنبه 23 بهمن 

پخش شود اما با یک روز تعویق از دیشب روی آنتن شبکه یک رفت. 
 تاکنون 4 قســمت کامل به تلویزیون تحویل داده شــده است و در روزهای آتی 
قسمت های بعدی این سریال که همزمان با پخش تولید می شود، به شبکه می رسد. 
صحنه هایی که این روزها درحال تولید اســت، در منطقه پونک تهران و در منزل 
یکی از شــخصیت ها با نام »خانم ساجدی« که نقش وی را فاطمه گودرزی بازی 
می کند، ضبط و تصویربرداری می شــود. گودرزی نقش سرپرســتار بیمارستان 
نورافشار را بازی می کند و قصه در این سکانس ها با حضور خانواده این شخصیت 
ادامه می یابد. مرتضی کاظمی  نیز از دیگر شخصیت هایی است که وی را همراهی 
می کند.  این سکانس ها به قسمت 2۹ سریال تعلق دارند و همزمان با تصویربرداری 

بخش های باقیمانده سریال، فیلمنامه این بخش ها نیز درحال نوشته شدن است.

تلویزیون

»پرستاران« ایرانی 
روی آنتن رفتند 

ادامه گلنار ساخته می شود 

»خاله قورباغه« بدون فنی زاده کلید می خورد

مهر: فرشته طائرپور، تهیه کننده سینما، درباره زمان ساخت فیلم سینمایی »خاله قورباغه« به کارگردانی 
مسعود کرامتی گفت: ما یکی دو بار به صورت آزمایشی این فیلم را کلید زده ایم زیرا آثار عروسکی به خاطر 
محدودیت هایی که عروسک گردان ها در دکور دارند، در مراحل تست دچار تغییراتی می شوند. این را هم باید 
بگویم که در آثار عروسکی بسیاری از مراحل پس تولید در مرحله پیش تولید انجام می شود. در واقع بسیاری از کارها مثل 
ساخت موسیقی و صدا که در آثار رئال در مرحله پس تولید انجام می شود، در آثار عروسکی در مرحله پیش تولید صورت 
می گیرد. به همین دلیل پیش تولید »خاله قورباغه« طول کشیده است اما امیدوارم »خاله قورباغه« فیلم شاد، مفرح و در 

عین حال آموزنده ای برای کودکان باشد. 
وی افزود: ما با وســواس و سختگیری زیاد در حال انجام کارهای ساخت این اثر هستیم. همین جا این را هم باید بگویم 
که متأسفم که دنیا فنی زاده، عروسک گردان اصلی این فیلم که قرار بود عروسک گردانی خاله قورباغه را انجام بدهد، در 

جمع ما نیست. 
طائرپور عنوان کرد: با این وجود، خوشبختانه چهره های جوان عروسک گردان و دوستان »دنیا« هستند و همگی عاشقانه 
و صمیمانه به من کمک می کنند تا »خاله قورباغه« فیلم خوبی باشد. به تازگی نیز گروهی از بازیگردان های عروسکی به 

این پروژه اضافه شدند. 
این تهیه کننده با اشاره به زمان آغاز تولید این اثر، گفت: »خاله قورباغه« تا 10 روز آینده کلید می خورد و فکر می کنم 3 

تا 4 ماه فیلمبرداری آن طول بکشد. البته ما بخشی از کارها مانند ساخت ترانه ها، دکور ها و عروسک ها را انجام داده ایم. 
وی در پایان بیان کرد: موسیقی »خاله قورباغه« توسط سعید شهرام ساخته می شود و او تاکنون طی 3 سفر از آمریکا به 

ایران آمده و در دفتر ما مشغول ساخت ترانه ها و موسیقی این اثر است. 
فیلمنامه »خاله قورباغه« با محوریت شخصیت خاله قورباغة فیلم سینمایی »گلنار« نوشته شده است. »گلنار« محصول 

13۶7 به کارگردانی کامبوزیا پرتوی در جنگل های ساحل جوکندان شهرستان تالش فیلمبرداری شده بود. 
پیشتر اعلام شده بود مراحل تولید این فیلم در تابستان امسال آغاز خواهد شد و حتی در آن زمان گفته شد، قرار است 

ترانه ها و موسیقی فیلم به صورت مجزا منتشر شود اما سرانجام مراحل فنی آن آغاز شد.

خبر روز

آنچه می خوانید

انتقادهــا به رویکرد جشــنواره 
تجســمی فجر از نظــر دبیر این 
نیســت  درســت  جشــــــنواره 
بــه باور مجتبــی آقایــی که خود 
هنرمندی شــناخته  شــده است 
بـــا ســـفارش  دادن و موضــوع  
تعیین کــردن نمی تــوان به هنر 

جهت داد و آن را محدود کرد



روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

گــهــى  دوشنبه  25 بهمن 1395 آ
12  15 جمادى الاول 1438 13 فوريه 2017   سال سى ام  شماره 8336 



خط حادثه

قتل 4 مرد و يك كودك 
توسط پدر و فرزند لرستانى 

شــكرى:  ميلاد  قرمز-  خط 
مســايل ناموســى و ارتباط هاى 
مشــكوك زن يا دخترخانواده با 
فــرد يا افرادى از اقــوام و فاميل 
كه منجر به آبروريزى مى شــود 
از جمله مسايلى است كه نقش 
زيادى در ارتــكاب جنايت هاى 
بزرگ دارد. در چنين وضعيتى 
همسر، برادر يا اطرافيان زن قادر 

به تحمل رســوايى نيستند. در لحظه اى تصميم مى گيرند و با خشونت از فرد 
خاطى انتقام ســنگينى مى گيرند انتقامى كه مى تواند به بهاى كشتن طرف 
مقابل واعضاى خانواده تمام شود.  23بهمن ماه رسانه ها از قتل عام خانوادگى 
در يكى از روستاهاى استان لرستان پرده برداشتند. كارشناسان و تيم جنايى 
حوالى ظهر روز جنايت به محل رفتند و با جسد چهار مرد و يك كودك هشت 
ساله رو به رو شدند. قاتل پس از كشتن اين چهارتن با اسلحه كلاشينكف از 
محل متوارى شده بود. در همان تحقيقات مقدماتى مشخص مى شود كه قاتل 
با مقتولين نسبت خويشاوندى دارد و انگيزه اصلى اقدام به قتل موضوع ناموسى 
و رابطه نامشروع بوده است. قاتل با اقدامات سريع تيم تخصصى و انتظامى تيم 
پليس و قضايى كمتر از هشت ساعت دستگير و روانه بازداشتگاه مى شود اما 
قاتل در ارتكاب اين جنايت تنها نبوده است. كارآگاهان با بررسى شواهد و اظهار 
نظرهاى بازماندگان حادثه در مى يابند كه قاتل با همكارى فرزند پسرش دست 
به چنين جنايتى زده است، از اين رو پليس همچنان در تعقيب شريك قتل عام 
خانوادگى روستاهاى اطراف خرم آباد لرستان است كه به كوه ها پناه برده است. 
قتــل عام خانوادگى از جمله خبرهاى تكان دهنده و تأســف بارى اســت كه 
متأســفانه كودكان و بيگناهان نيز در آن قربانى مى شوند. چندى پيش خبر 
كشته شدن تعدادى از همسايگان و مادر و پدرزن قاتل جوان كرمانى براى انتقام 
از پدر و برادرهاى زنش تيتر رسانه ها شد. آنچه موجب چنين فجايعى مى شود 
عدم مديريت اضطراب و احساسات در فرد است .اگر از كودكى به دانش آموزان 
ما مديريت هيجان آموخته شود از همان دوران خردسالى آنها با حقوق قانونى و 
مجازات هاى پيش بينى شده از سوى قانون براى هر يك از اعمال خلاف قانون 
بخصوص اعمال منافى عفت آشنا شوند، بى ترديد كمتر شاهد چنين اتفاقات 
تلخ و تكان دهنده اى خواهيم بود. بى ترديد عدم آشنايى مردم با حدود قانونى 
و شــرعى و مجازات هايى كه مى تواند فرد يا افراد خاطى را به مجازات برساند 
منجر به ارتكاب چنين اعمالى مى شود. بى شك غيرت و ناموس پرستى نيازمند 
آموزش صحيح است. اكثر خانواده ها به دليل جنبه هاى مثبت ناموس پرستى 
ســعى مى كنند فرزندان خود را با غيرت بزرگ و تربيت كنند در حالى كه از 

پرهيز آن ها از جنبه هاى منفى آن غفلت مى كنند.
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سقوط، پايان فرار دختر 13ساله
خــط قرمز- طوبى ســاقى: الهى كه خيــر نبينى 
دختر،چنــد بار گفتم با اين بچه دهــن به دهن نكن و 
سربه سرش نگذار،چندبار گفتم. زن ميانسال آرام و قرار 
نداشــت و نگران نوه اش بود. دختــر او و دامادش نيز در 
راهروى بيمارســتان  قدم مى زدند و خودشان را لعن و 

نفرين مى كردند.  
مادر بزرگ كه دل پردردى داشت گفت：نوه ام در حادثه 
ســقوط از روى پله ها صدمه ديده و كمرش دچار آسيب 
جدى شده است.  من بارها به دخترم تذكر دادم بچه اش 
را جلوى ديگران خرد نكند و مدام شكايت او را به شوهر 
عصبى خود نرســاند.  اما دخترم كه خودش را عقل كل 
مى داند مى گفت به كسى مربوط نيست چه كار مى كند و 

مى خواهد بچه اش را درست و حسابى تربيت كند.
  زن ميانســال افزود: او ســر نوه ام داد مى كشيد و اين 
بچه  هم جواب ســربالا مى داد و دهن كجى مى كرد. در 
آخرين جر و بحث اين مادر و دختر، دامادم كه ناگهان از 
خواب مى پرد كنترل خودش را ازدســت داده و به سوى 
نوه ام حمله ور و دختر 13ساله را مورد ضرب و شتم قرار 
مى دهد. نوه ام كه از اين برخورد خشــن قصد فرار داشته 
از روى پله به پايين ســقوط مى كند و دچار اين حادثه 

مى شود.  
حالا بايد به دخترم بگويم مرحبا،خوب بچه ات را تربيت 

كردى و...  
حميد نجات، مدرس مهارت هاى زندگى و مشاور خانواده 
در ايــن باره به خط قرمز گفت: ناآگاهى از نحوه برخورد 
صحيح با نوجوانــان آثار و عواقب شــومى مانند فرار از 
خانه، اعتياد، گرفتار شدن در آسيب هاى فضاى مجازى 
و حوادثى مانند اين ماجرا در پى دارد.  وى افزود：پدران 
و مــادران بايــد شــرايط و ويژگى هــاى دوران بلوغ را 
شناخته،براى فرزندان خود وقت بگذارند و با آن ها  گفت 
وگوى صميمانه داشته باشند. دكتر نجات گفت:مشكل 
اصلى بســيارى خانواده ها نا آشنايى در رفتار با فرزندان 
در سنين مختلف است، چرا كه هر مقطع سنى نيازمند 

برخورد متناسب با همان سن است.

مرگ ناگهانى دانش آموز
 10 ساله در مدرسه  

خط قرمز: دانش آموز 10 ساله دبستانى به طرز نامعلومى 
فوت شد.  رئيس اداره آموزش وپرورش شهرستان زرين 
دشــت گفت: يكى از دانش آموزان كلاس سوم دبستان 
شهيد يزدانى شهر دبيران به علت از هوش رفتگى همراه 
با معاون آموزشگاه با اورژانس به بيمارستان داراب منتقل 
مى شود كه متأسفانه در 65 كيلومترى بيمارستان به طرز 
نامعلومى فوت مى كند. غلامحسين امانت معاون دبستان 
بيان كرد: زمانى كه بر بالين اين دانش آموز رفتم مقدارى 

هويج جويده شده از دهان او خارج كردم.

خط هشدار
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خط قرمز- مهدى كاهانى مقــدم: زن جوانى كه در 

اقدامى جنون آميز دو كودك 4 و 8 ســاله اش را به قتل 

رســانده و قصد داشت به زندگى خود نيز پايان دهد، در 
واپسين لحظات از مرگ حتمى نجات يافت.

به گزارش خبرنگار ما، اين زن قبل از اقدام به خودكشى، 

پيامكــى به خواهرش ارســال مى كنــد و در آن ضمن 

عذرخواهى به خاطر اينكــه خواهر خوبى براى او نبوده، 

حلاليت مى طلبد و با اعلام اينكه قصد دارد به زندگى اش 

پايــان دهد از او و خانواده اش مى خواهد برايش مراســم 

عــزادارى آبرومندى برگزار كننــد و از همه آن ها طلب 
بخشش مى كند.

خواهر كه از خواندن اين پيامك به شدت نگران و دلواپس 

شده در اولين ساعات صبح ديروز خود را به خانه خواهرش 

در خيابان امام هادى(ع) مشــهد رسانده، اما در بدو ورود 

با جسم بى جان پسربچه چهارساله و دختر هشت ساله 

خواهرش و پيكر غرق در خون او كه كف حمام افتاده بود، 

مواجه مى شود. اما لحظاتى بعد درمى يابد كه خواهرش با 

وجود خونريزى شــديد هنوز زنده است، به همين خاطر 

بلافاصله به پرســنل اورژانس 115 زنــگ زده و از آن ها 
كمك مى خواهد.

فرمانده انتظامى مشــهد در همين رابطــه به خبرنگار 

مــا گفت: همزمان با حضور نيروهــاى امدادى در محل، 

مأموران كلانترى آبكوه نيز كه از ماجرا باخبر شده اند، به 

اين محل اعزام شده و ضمن انجام بررسى هاى مقدماتى 

ماجرا را به قاضى ويژه قتل عمد دادگسترى مشهد اطلاع 
دادند.

سرهنگ محمد بوستانى افزود: بررسى هاى اوليه مأموران 

حاكى از آن بود كه زن 33 ســاله به خاطر فشار روحى 

شديدى كه داشته دختر 8 ساله و پسر 4 ساله خود را در 

خواب خفه كرده و سپس به داخل حمام رفته و با بريدن 

رگ دســت خود اقدام به خودكشى كرده است كه صبح 

هنگام با به موقع رسيدن خواهرش و متعاقب آن حضور 

به موقع و تلاش هاى پرسنل اورژانس 115 از مرگ رهايى 
يافته است.

در همين حال ادامه گزارش خبرنگار ما حاكى اســت در 

تحقيقات قاضى على اكبر احمدى نژاد و كارآگاهان اداره 

ويژه جنايى پليس آگاهى استان و نيز با توجه به اظهارات 

بستگان اين زن جوان مشخص شد كه او چند سال قبل 

با وجود داشتن يك فرزند دختر، از همسر اول خود طلاق 

گرفته و پس از مدتى با مردى ميانسال ازدواج مى كند كه 

حاصل اين ازدواج نيز پسربچه اى 4 ساله بوده است.

براســاس همين تحقيقات اين زن جوان از حدود 6 ماه 

قبل با همســر دوم خود بر ســر نگهدارى دختربچه 8 

ســاله دچار اختلاف مى شوند و اين اختلاف به حدى بالا 

مى گيرد كه آن ها از حدود چهــار ماه قبل جداى از هم 
زندگى مى كرده اند.

قاضى ويژه قتل عمد دادگسترى مشهد نيز با بيان اينكه 

ايــن زن در تحقيقات اوليه به ارتــكاب قتل هولناك دو 

كودك خردســال خود اعتراف كرده است، افزود: وى با 

وجود خلاصى از مرگ، به دليل ضرورت انجام درمان هاى 

لازم، بــا صــدور قرار مناســب قضايى و تحــت نظر به 
بيمارستان ابن سيناى مشهد منتقل شد.

على اكبر احمدى نژاد خاطرنشــان كرد: اجساد قربانيان 

اين جنايت هم براى تعيين علت قطعى مرگ به پزشكى 

قانونى منتقل شــدند و گروهى از كارآگاهان زبده پليس 

آگاهى اســتان مأموريت يافتند تا با تحقيقات گسترده 

پيرامون اين حادثه، براى پرسش ها و ابهامات فراوانى كه 

هنوز در اين پرونده وجود دارد، پاســخ هاى مناسب پيدا 

كنند كه در اين راستا برخى بستگان و اطرافيان و بويژه 

همســر دوم اين زن جوان بــراى انجام تحقيقات احضار 
خواهند شد.

مادر از مرگ حتمى نجات يافت 

قتل هولناك 2 كودك مشهدى در خواب

خط قرمز: قضات دادگاه كيفرى يك اســتان تهران در 
حكمى كم سابقه سه دزد سابقه دار را به قطع دست، رد 

مال و زندان محكوم كردند. 
رسيدگى به اين پرونده از اوايل تابستان پارسال به دنبال 
افزايش ســرقت از خانه ها در منطقه ميرداماد تهران در 
دســتور كار پليس قرار گرفت. شواهد نشان مى داد دزد 
يا دزدان در غياب صاحب خانه با شكستن در يا بريدن 
قفل وارد خانه مى شــوند و نقشه شان را اجرا مى كنند. 
در حالى كه تــلاش براى رديابى دزدان ادامه داشــت 
مأموران كلانترى يوسف آباد هنگام گشت زنى در يكى از 
خيابان هاى اين محله متوجه فرار دو مرد جوان از دست 
يك مرد ميانسال شدند. مرد ميانسال به محض روبه رو 
شدن با مأموران كلانترى گفت كه دو مرد جوان دزدان 

خانه اش هستند.
به اين ترتيب تعقيب و گريز پليس آغاز شــد و دو مرد 
جوان بازداشــت شدند. در حالى كه در بررسى ها روشن 
شده بود سه دزد جوان سابقه دار هستند آن ها به 7 فقره 

ســرقت از خانه هاى ويلايى در خيابان ميرداماد اعتراف 
كردند و روشــن شــد ارزش تقريبى اموال سرقت شده 

حدود 500 ميليون تومان است.
حتى يكى از شــاكيان گفت دزدان پس از شكستن در 
خانه اش با دستگاه هوابرش گاوصندوق را نيز باز كرده اند 

و همه پول و طلاهاى وى را دزديده اند.

قتل سحرگاهى پسر جوان حكم قطع دست براى 3 دزد سابقه دار تهرانى
در جنوب پايتخت 

 خط قرمز: پسر جوان در حالت مستى جنايت خونينى را در 
سحرگاه جنوب پايتخت رقم زد. 

عقربه ها ساعت 5 بامداد يكشنبه 24 بهمن ماه سال جارى را 
نشان مى داد كه مسؤولان بيمارستان اميرالمومنين در تماس 
با مأموران كلانترى 130 نازى آباد از مرگ خونين مرد 50 
ســاله اى خبر دادند. در اين مرحله تيمى از مأموران براى 
تحقيقات در بيمارستان حاضر شده و پى بردند كه قربانى 
جنايت در ســناريوى يك درگيرى خونين با ضربه چاقو به 

ناحيه سينه اش به قتل رسيده است.
كارآگاهان در گام نخســت پى بردند كه دقايقى قبل پسر 
جوانى در يك درگيرى مرموز با مرد 50 ساله با ضربه چاقو 
دست به جنايت زده است و تجسس هاى پليسى از شاهدان 
اين ســناريو كافى بود تا عامل جنايت كه محسن 30 ساله 
است شناسايى شود. مأموران با شناسايى مخفيگاه اين قاتل 
جوان ساعت 6 صبح ديروز در عملياتى غافلگيرانه محسن را 

كه در حالت مستانه بود در خانه اش دستگير كردند.



با پیروزی 3 بر 2 در دربی 84

استقلال همه رکوردهای پرسپولیس را شکست
 فوتبال  جواد رســتم زاده  دربی 84 را استقلال در دو 
دقیقه طوفانی 3 بر 2 به نفع خود تمام کرد تا تمام رکوردهای 
پرسپولیس شکسته شود. در این بازی که با خداحافظی محسن 
ترکی و قضاوت فغانی انجام شد پرســپولیس با گل دقیقه 2 
سروش رفیعی امیدوارانه شــروع کرد اما هیچ کس فکرش را 

نمی کرد که جوانان منصوریان در دو دقیقه نسخه صدرنشین 
بلامنازع لیگ را بپیچند. فرشید اسماعیلی و علی قربانی از دقیقه 
17 تا 19 دوبار  قفل دروازه بیرانوند را شکستند. این اما پایان 
کار در نیمه اول نبود. پرسپولیس که جلو می کشید استقلال 
وحشتناک تر می شد. گل دقیقه 43 کاوه رضایی آب سردی بود 
بر پیکر تب دار مردان برانکو.  پرسپولیس در این نیمه هرچه 
خورد از سمت چپ خورد. علاوه بر این حسین ماهینی هیچ 
گاه نتوانست جای خالی کامیابی نیا را پر کند تا برانکو بیش از 

پیش جای خالی شماره 11 تیمش را حس کند.
نیمه دوم را دو تیم بدون تغییر شــروع کردند. پرسپولیس 

برای جبران دو گل خورده عطش بالایی داشــت و استقلال 
زیرکانه دنبال افزایش تعداد گل های خود بود. خط هافبک 
فانتزی سرخ ها هیچ نشانی   از روزهای پرفروغ خود نداشت 
و این آبی ها بودند که با مهار بازیکنانی چون سروش رفیعی و 
مسلمان عملا بازی را آنطور که می خواستند پیش می بردند. 

تعویض های منصوریان هم در نیمــه دوم همگی جواب داد 
تا سرخ ها با وجود برتری نســبی در میدان هر چه بزنند به 
در بســته بخورد.برانکو در این بازی که منصوریان دستش 
را خوانده بود عملا نقشه دومی برای جبران گل های خورده 
نداشت تا ســرانجام سید جلال حســینی در آخرین ضربه 
ایستگاهی سرخ ها گل دوم را بزند. روی این گل سیدمهدی 
رحمتی که چند ثانیه قبل از داور کارت زرد گرفته بود به دلیل 
خطا روی ســیدجلال  اخراج شد. اســتقلال به دلیل انجام 
تعویض هایش مجید حسینی را درون دروازه قرار داد تا 30 
ثانیه 10 نفره بازی کند. سنگین ترین شکست پرسپولیس 

در این فصل در بدترین زمان ممکن رقــم خورد. زمانی که 
استقلال در حال اوج گرفتن است و تراکتور خود را احیا کرده 
است. آیا این شکست می تواند راه پرسپولیس را برای رسیدن 
به قهرمانی  دور و دورتر کند؟ این دومین شکست پرسپولیس 
در این فصل بود و دفاع و دروازه بان این تیم با 3 گل خورده 

همه رکوردهای خود را به شرح زیر از دست دادند. 
1-اگر پرسپولیس نمی باخت تعداد بازی های بدون شکست 
این تیم  به 11 بازی متوالی می رسید.تا به حال تعداد بازی های 

متوالی مورد اشاره در این عرصه از 10 فراتر نرفته بود .
2-اگر پرســپولیس  در این بازی گل نمی خورد اولین تیم 
تاریخ لیگ برتر بود که 600 دقیقه دروازه اش در بازی های 

متوالی بسته نگه داشته می شد .
3-اگر پرسپولیس برنده می شد فاصله خودش را با استقلال 
به 16 امتیاز افزایش می داد که در این مقطع زمانی از لیگ 

برتر سابقه نداشته است .

حمیدرضاعرب: امیرقلعه نویی علاقه بســیاری به ســتاره ها 
دارد و درهر تیمی مربیگری کرده کوشید از این دست بازیکنان 
بهره بگیــرد.او در ابتدای فصل جاری نیــز روی همین رویه گام 
برداشت و بازیکنان بزرگی را به خدمت گرفت. عملکرد تراکتور او 
با این ســتاره ها در هفته های اخیر اما چندان خوب نبود و جذب 
بازیکنانی همچون عالیشاه، نوراللهی و بیک زاده نیز نتوانست چاره 
کار باشد و تراکتورسازی امتیازهای بسیاری را از کف داد. پس از 
آن محرومیتی که برای تراکتورســازی پیش آمد و آن ها ازنقل و 
انتقالات زمستانی محروم شدند حالا امیر قلعه نویی مجبورشده از 
بازیکنان جوان بیشتری بهره بگیرد. درست مانند منصوریان که در 
استقلال با نوعی اجبار مواجه شد. در واقع دو مربی هرگز راضی به 
چنین کاری نبودند و دوست داشتند با ستاره ها طی طریق کنند 
اما دست تقدیرآن ها را به این سو برده است. درلیستی که اخیرا از 
تراکتورسازی منتشرشده بازیکنانی همچون آغاسی، نصرآزادانی، 

طاهران، بهرامی و تهامی را مــی بینیم. بازیکنانی که حالا به نظر 
می رسد بیش از پیش مورد توجه سرمربی ستاره باز تراکتوری ها 
قرار بگیرد. شاید اگر اراده در دستان قلعه نویی بود او هیچ گاه به 
این سمت و سو نمی رفت اما امیر به ناچار باید دراین مسیر قدم 
بردارد شــاید در آینده ای نه چنــدان دور از دل همین بازیکنان 
گمنام و جوان بازیکنان بزرگی حاصل شــوند و برای تراکتور به 
مردانی بدل شوند که آتیه این تیم را درلیگ رقم بزنند. ماجرای 
حذف محمدنوری از ترکیب 18نفره تراکتورســازی می تواند به 
انگیزه های تازه امیرقلعه نویی ارتباط مستقیم داشته باشد. یا راه 
ندادن محسن بنگر به تمرین های این تیم. قلعه نویی عزمش را 
جزم کرده تا بازیکنان جوان را آرام آرام وارد ترکیب تراکتور کند. او 
می داند که به زودی باید و در لیگ قهرمانان آسیا هم حضور یابد و 
چون از داشتن بازیکنان پرنام و نشان خود محروم است باید روی 

همین مردان سرمایه گذاری کند. 

ســینا حســینی : صبح دیروز محمدرضا عباسی 
به همراه مدیرعامل باشگاه ســیاه جامگان به سراغ 
مدیرکل ورزش و جوانان رفت و پشت درهای بسته 

با مدیرکل ملاقات کردند.
پس از این جلسه ، عباسی به همراه کوروش صبوریان سر 
تمرین این تیم لیگ برتری حاضر شدند تا با کادر فنی و 
بازیکنان این تیم ملاقات داشته باشند.سیاه جامگان در 
هفته بیست و دوم رقابت های لیگ برتر در مشهد میزبان 

تراکتورسازی تبریز است.
 محمدرضا عباســی مالک باشگاه ســیاه جامگان 
یان تمرین روز گذشــته در گفت و گو با  ز پا پس ا
نه جلسه بسیار خوبی  ر ما گفت:خوشــبختا خبرنگا
ز  ر شد پس ا با مدیرکل داشــتیم که در نهایت قرا
ر، مبلــغ قابل توجهی  مذاکره حضوری با اســتاندا

به تیم تزریق شــود تا تیم با انگیزه بســیار زیاد به 
کتورسازی تبریز برود. مصاف ترا

وی در ادامه گفت: مدیرکل دیــروز در جریان تمرین با 
شــاگردان خداداد به صورت صمیمانه گفت و گو کرد و 
به آنها اعلام کرد که با تمام قــدرت از نمایندگان فوتبال 
خراســان در لیگ برتر حمایت خواهیم کرد. امیدوارم با 
تزریق کمک مالی به مجموعه تیم مشکلات مان برطرف 
شود و بتوانیم از ســهمیه فوتبال خراسان قاطعانه دفاع 

کنیم.
مالک باشــگاه ســیاه جامگان در ادامه گفت: بی شک 
با حمایت هواداران و بســیج کلیه امکانات استان می 
توانیم تیم قدرتمند تراکتورسازی را در خانه شکست 
دهیم که این مســاله می تواند نقش بسیار زیادی در 

سرنوشت این تیم ایفا کند.

رحمتی : مگر سیدجلال برای ما 
تصمیم می گیرد؟

ورزش: ســیدمهدی رحمتی پس از پیروزی سه بر دو تیمش برابر 
پرسپولیس تهران گفت: بازی خوبی را شاهد بودیم استقلال به آنچه 
می خواست دست پیدا کرد و توانست در یک دیدار سنگین بازی را با 
برد به پایان برساند. وی در خصوص قضاوت فغانی نیز گفت: نمی دانم 
چرا در صحنه قبل از گل خطایی را که روی من انجام شد نگرفت و 
همان مساله باعث شد کرنر به گل تبدیل شود و من با تمام احترامی 

که برای فغانی قائلم فکر می کنم اشتباه بزرگی انجام داد.
دروازه بان استقلال در ادامه و در پاسخ به این پرسش که سیدجلال 
حسینی گفته است شــما به او توهین کرده اید، گفت: من ۵ سال با 
سیدجلال در تیم ملی بودم و روزهای خوبی را با او سپری کردم اما 

او روی من خطا کرد، چطور من به او توهین کردم.  
رحمتی در پاسخ به این پرسش که سیدجلال معترض بوده و شما 
باید زودتر زمین را ترک می کردید، گفــت: مگر او برای ما تصمیم 
می گیرد که نظر بدهد من زودتر زمین را ترک کنم یا دیرتر. من باید 
به گونه ای از زمین خارج می شــدم که تیمــم در ثانیه های پایانی 

پذیرای شکست نباشد و این بازی را با برد به پایان ببریم.

ابراهیمی: به قهرمانی امیدوار شدیم
ورزش: امید ابراهیمی هافبک اســتقلال که نمایش خوبی مقابل 
هافبک های پرسپولیس داشــت، اســتقلال را بخت دار قهرمانی 
می داند. امید ابراهیمی گفت: بازی خوبی بــود و این پیروزی را به 
هواداران تبریک می گویم و ما امروز از خوشــحالی آنها شادمانیم و 

حالا برای قهرمانی می رویم. 
وی ادامه داد: امیدوارم این روند خوب را تا آخر فصل حفظ کنیم تا 
دل هواداران را همینطور شاد کرده و تیم را هم در کورس قهرمانی 

نگه داریم.

کدام بازیکنان دربی تست دوپینگ دادند؟
ورزش: افســران دوپینگ بعد از بازی اســتقلال و پرسپولیس از 
بازیکنان دو تیم تست دوپینگ گرفتند.یعقوب کریمی و جابر انصاری 
از استقلال و سیدجلال حسینی و مهدی طارمی  از تیم پرسپولیس 
در این تست شرکت کردند. بازیکنان حاضر در این تست به صورت 
قرعه انتخاب می شــوند و نکته جالب این است که هیچ کدام از دو 

بازیکن استقلال در زمین بازی حضور نداشتند.

محمد انصاری راهی بیمارستان شد
ورزش: در پایان دیدار تیم های فوتبال استقلال و پرسپولیس محمد 
انصاری مدافع پرسپولیس به دلیل برخورد سنگ به سرش، بیهوش 
شد. این بازیکن بلافاصله توسط تیم پزشــکی مستقر در ورزشگاه 

آزادی راهی بیمارستان شد تا مداوا بر روی او صورت بگیرد.

برزای: هدفمان قهرمانی آسیاست
فارس:هافبک استقلال گفت: به پیروزی در دربی فکر می کردیم و 
برای برد آمده بودیم و به هدفمان رسیدیم. بهنام برزای بعد از برتری 
استقلال مقابل پرسپولیس در دربی 84 گفت: 3 بازی قبل از دربی 
را با سه گل پیروز شده بودیم و خدا را شکر در این بازی هم این اتفاق 
افتاد. از حالا به بعد هدفمان قهرمانی آسیاست.  وی در مورد اینکه 
آیا به پیروزی در این دیدار فکر می کرد یا خیر، گفت: بله، قطعاً؛ به 
پیروزی در دربی فکر می کردیم و برای برد آمده بودیم و به هدفمان 

رسیدیم. 

هاشمی نسب: بهتر است سکوت کنم تا 
برخی نگویند دنبال بهانه هستیم

تسنیم: مربی سیاه جامگان می گوید بسیاری از مشکلات این تیم 
در بیرون از زمین اتفاق می افتد اما نمی خواهد آن ها را بازگو کند. 
مهدی هاشــمی نســب تاکید می کند: ما نمی خواهیم از عملکرد 
خودمان دفاع کنیم و بگوییم که انتقادها را قبول نداریم. تیمی که 
می خواهد از پایین جدول جدا شود باید امتیاز بگیرد و فقط خوب 
فوتبال بازی کردن ملاک نیست. ای کاش می توانستم همه مسائل 
را بازگو کنم، ولی فقط این را می گویم که مشکل ما فنی نیست، بلکه 

بیرون از زمین است.

ترکی: دل کندن از داوری سخت است
ورزش: داور بین المللی کشورمان که قبل از آغاز بازی دربی پایتخت 
به طور سمبلیک خداحافظی خود را از داوری با بوسیدن چهار گوشه 
زمین اعلام کرد، این تصمیم را بسیار ســخت عنوان کرد. محسن 
ترکی می گوید: بسیار دوران خوب و شیرینی بود. خیلی سخت است 
دل کندن از داوری اما  یک روز این اتفاق باید می افتاد. از فدراسیون 
فوتبال، کمیته داوران و دپارتمان داوری تماشاگران دو تیم به خاطر 

این مراسم تشکر می کنم.

کوربوس: شجاعی برادر ایرانی  من است
ورزش: کاپیتان تیم پانیونیوس در واکنش به اخبار مشاجره لفظی 
او در رسانه های ورزشــی یونان و انتشــار تصاویری از این بحث و 
جدل ها، هرگونه درگیری با هافبک ایرانی را تکذیب کرد. کوربوس 
می گوید: مسعود شجاعی برادر ایرانی من است و تمام اعضای باشگاه 

پانیونیوس یک خانواده محسوب می شوند.
کوربــوس پیش از ایــن نیز در مصاحبــه ای پس از عــدم حضور 
انصاری فرد در  فهرست 18 نفره دیدارهای المپیاکوس به حمایت 
از ملی پوش ایرانی در رســانه های یونانی پرداخته بود و او را انسانی 

باشخصیت و متعهد دانست.

درخواست مالی زیاد شهباز زاده از نفتی ها
تسنیم: علی دایی نام سجاد شــهباز زاده را به مسوولان باشگاه 
نفت داده تا مقدمات حضور این بازیکن را در تیمش فراهم کنند 
اما مذاکرات صورت گرفته بین آنهــا تاکنون نتیجه بخش نبوده 

است. 
شهباز زاده برای پیوستن به جمع شاگردان علی دایی مبلغ زیادی 
درخواســت کرده و مدعی شده باشــگاه تراکتورســازی )قبل از 
محرومیت از نقل وانتقالات زمستانی(  به او پیشنهاد 600 میلیونی 
داده است. البته پیشنهادی که نفتی ها به شهباز زاده برای بازی های 
باقی مانده لیگ داده اند خیلی کمتر از مبلغ عنوان شده است و باید 
دید این بازیکــن در نهایت چه تصمیمی بــرای آینده فوتبال خود 

خواهد گرفت.

ضد حمله

حسینی: استقلال فوتبال بازی نکرد
تسنیم: سیدجلال حسینی پس از شکست 3 بر 2 مقابل استقلال در دربی 84 
گفت: ما فقط یک هدف داشتیم و برای رســیدن به آن تلاش کردیم. همه امروز 
دیدند که 2 تیم یک بازی خوب به نمایش گذاشتند. تیم ما هجومی تر از حریف 
بازی می کرد ولی متاسفانه در پایان بازنده میدان شدیم. کاپیتان پرسپولیس در 
مورد درگیری به وجود آمده میان او و ســیدمهدی رحمتی گفت: در بازی های 
حساس این اتفاقات زیاد رخ می دهد اما من یک سوال دارم، پس از اینکه رحمتی 
از زمین بازی اخراج شد به اجازه چه کسی دوباره به زمین بازگشت؟ کدام قانون 
به دروازه بان استقلال اجازه می دهد که به وسط زمین بیاید و در حالی که از زمین 
اخراج شده به همه توهین کند و کسی هم جلودار او نباشد.  کاپیتان پرسپولیس 
تاکید کرد: متاســفانه تیم حریف فوتبال بازی نکرد، درست است که استقلال 
گل های زیادی به ثمر رساند اما بازیکنان ما بهتر از آنها کار کردند. اگر این بازی را 

آنالیز کنیم متوجه فوتبال زیبایی که پرسپولیس ارائه داد می شویم. 

رضاییان: نیازی به دلسوزی تاج نداریم
سایت رســمی ملوان: مدیرعامل ملوان می گوید اتفاق جدیدی در پرونده 
زلاتکوفســکی نیفتاده و مشخص نیست چرا رئیس فدراســیون فوتبال در یک 
برنامه زنده تلویزیونی باید خبر کسر 6 امتیازی ملوان را اعلام کند در حالی اتفاقی 

نیفتاده است.
        مسعود رضاییان می گوید: مصاحبه ای که آقای تاج انجام دادند و ظاهرا دغدغه 
تیم ملوان را دارند اما متاسفانه در آســتانه یک دیدار بسیار مهم و 6 امتیازی، ما 
به دلسوزی فدراسیون و آقای تاج نیازی نداریم و الان به آرامش تیم و کادر فنی 
و هوادارانمان نیاز داریم و هر کســی که این را ازما بگیرد به ما ظلم کرده است. 
من نمیدانم آقای تاج چقدر در جریان مســایل مربوط به باشگاهها هستند ولی 
اگر کاملا در جریان مســایل بودند خیلی از آرای صادر شده به ضرر باشگاههای 
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    یک هوادار استقلال کارش به بیمارستان کشید. او بعد از گل دوم استقلال 
حالش بد شد و توسط آمبولانس به بیرون از ورزشگاه منتقل شد.

    در دقیقه 24 این بازی مرحوم هادی نوروزی مورد تشــویق هواداران دو 
تیم قرار گرفت.

   بعد از تکل رابسون روی بازیکن پرسپولیس و اعلام خطا روی او  فغانی به این 
بازیکن کارت زرد داد و این مساله اعتراض شدید منصوریان را در پی داشت و در 

نهایت کمک چهارم بازی تذکر جدی ای به او داد.
   در اواخر نیمه اول حال یکی دیگر از هواداران حاضر در ورزشــگاه بد شد و 

توسط ماموران انتظامی به یکی از آمبولانس ها منتقل شد.
    احمدرضا عابدزاده، مهدی تاج، محمدرضا ساکت، محمد پنجعلی، مجتبی 
محرمی، فریدون اصفهانیان و علی اکبر طاهری از افراد سرشناسی بودند که در 

نیمه اول در ورزشگاه آزادی حاضر بودند.
   در حالی که محمود خوردبین بعد از تعویض رضاییان به سمتش هم رفت 

و برایش دست می زد، اما این بازیکن با بی اعتنایی و ناراحتی به او دست نداد و 
روی نیمکت نشست.

   در دقایق پایانی سید جلال حسینی و سید مهدی رحمتی با یکدیگر درگیری 

لفظی پیدا کردند که این درگیری در ادامه به درگیری فیزیکی تبدیل شد. 
   با این درگیری ها، جو ورزشگاه به شدت متشنج شــد.پس از آن و  اخراج 
سید مهدی رحمتی از زمین، منصوریان سرمربی تیم استقلال در کنار زمین به 

بطری آب لگد زد.
    دو جیمی جامپ وارد زمین شــدند که یکی از آنها توســط مهدی طارمی 

بازیکن تیم پرسپولیس به بیرون از زمین هدایت شد.

   منصوریان، سرمربی تیم استقلال بعد از پایان بازی با برانکو دست نداد.

   بعد از اتمام بازی، ســید مهدی رحمتی به وسط زمین آمد و باز هم با سید 
جلال حسینی درگیر شد. در این هنگام، مأموران نیروی انتظامی نیز وارد عمل 

شدند تا این دو بازیکن را از هم جدا کنند.
   یکی از هواداران تیم پرسپولیس در جریان بازی از حال رفت و بی هوش شد.

   طارمی و مسلمان با یکدیگر درگیری لفظی داشتند.

    هواداران تیم پرسپولیس همچنان تیم خود را در پایان بازی تشویق کردند.
    بازیکنان پرسپولیس به سمت هواداران رفتند و از آنها تشکر کردند.

   مهدی رحمتی با اسکورت پلیس بیرون رفت.
    پس از پایان بازی استقلال و پرسپولیس رابســون برزیلی به همراه بهنام 

برزای مهاجم جنوبی استقلال با رقص سامبا برد در دربی را جشن گرفتند.
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قلعه نویی در راه منصوریان
بنزین سبز در  مخزن تراکتور

مدیرکل ورزش و جوانان میهمان تمرین سیاه جامگان

مشکی پوشان آخر هفته پولدار می شوند

ورزشـــی

ورزش: ســرمربی تیم فوتبال پرســپولیس به دنبال شکست 
سرخپوشان در دربی هشتادوچهارم تهران از هواداران این تیم 

عذرخواهی کرد.
برانکو پس از دربی 84 پایتخت گفت: بازی خیلی خوب و دربی 
درخشــانی بود. گل های زیاد و شانس های گل فراوانی برای هر 
دو تیم به وجود آمد. به استقلال بابت این برد تبریک می گویم و 
همین طور از هواداران و بازیکنان پرسپولیس به خاطر خواست 
و انگیزه شان تشــکر می کنم.  وی همچنین خاطر نشان کرد: 
بازیکنان با احساسات زیاد بازی کردند و نمی توانم به آنها ایرادی 
بگیرم. از هواداران به خاطر اینکه در باخت هم بزرگ بودند تشکر 
می کنم. مطمئنم با کمک هواداران به آن هدفی که می خواهیم 
خواهیم رسید.  برانکو ادامه داد: هر شانسی می تواند تبدیل به گل 
شود، اما فوتبال همین است. نیمه اول شانس های زیادی برای 
گلزنی داشــتیم و مقابل دروازه آنها خیمه زده بودیم، اما زمان 
کافی برای به گل رسیدن نبود.  ســرمربی تیم پرسپولیس در 
مورد تعویض هایش گفت: ما یک تعویض کردیم و شاید نیازی به 
تعویض دیگری نبود. هم سروش، هم وحید امیری و هم محسن 
مسلمان خوب کار کردند. شاید می توانستم سامان نریمان جهان 

را بیاورم، اما دیدید که بازی کلًا روی هوا بود.

برانکو در خصوص غیبت کمال کامیابی نیا، گفت: غیبت کمال 
اتفاق مهمی برای ما بود. او محروم اســت و ما مجبوریم بدون 
کمال بازی کنیم. به جرأت می توانم بگویم او در این لیگ یکی 
از بهترین بازیکنان بود. البته من فکــر نمی کنم جای او در این 
پست خالی بوده باشد، چون حسین ماهینی خوب در این پست 

ظاهر شد.
وی در خصوص ضعف پرسپولیس در سمت چپ خط دفاعی و 
اینکه آیا احتمال بازگشــت احمدزاده به پست اصلی اش هست 
یا نه، اظهار داشت: شــما می دانید که استقلال تیم خوبی دارد 
و آنها خوب حمله می کنند. به هر حال هر تیمی از یک ســمت 
حمله می کند و استقلال از سمت چپ حمله کرد و روی گل سوم 
کاوه رضایی فقط یک بازیکن مقابلش داشــت. به نظرم فرشاد 
احمدزاده تازه به این پست رفته اســت و نیاز دارد تا خودش را 

آماده بازی در این پست کند. او اشتباه فاحشی نداشت .
سرمربی پرسپولیس در خصوص اینکه تیمش تا به اینجای لیگ 
فقط پنج گل خورده بود و در دربی ســه گل خورد و این اتفاق 
چگونه رخ داد، گفت: به هر حال در این مسابقات، از این اتفاقات 
هم رخ می دهد. اگــر دقیق نگاه کنید، به جز گل ها، اســتقلال 

شانس دیگری روی دروازه ما ایجاد نکرد. 

ورزش: علیرضا منصوریان پــس از دربی 84 پایتخت 
گفت: ما به دلیل اینکه 48 ساعت دیرتر از پرسپولیس 
بازی کردیم، مجبور شــدیم کــه در اواخر بازی کمی 

عقب نشینی کنیم.
وی افزود: یکی از مهم ترین دلایلی که باعث شــد ما 
باخت یک بر صفر را تغییر بدهیم و سه گل بزنیم، این 
بود که ما می دانســتیم که از پرســپولیس چه چیزی 
می خواهیم و بازیکنانم آنچه که ما آنالیز کرده بودیم، 

انجام دادند. 
وی افزود: دســت تک تک بازیکنانم را می بوسم و به 
تیم فنی مان نیز تبریک می گویم. امروز جوانان ما باید 
خوشحال باشند که در کنار باتجربه های تیم توانستند 
پرسپولیس را شکست دهند. به هواداران پرسپولیس 
هــم تبریک می گویم کــه آنها فقط یــک فوتبال 90 
دقیقه ای را بــه ما باختنــد. ما و پرســپولیس منافع 

مشترکی در لیگ قهرمانان آسیا داریم. 
سرمربی تیم فوتبال اســتقلال در ادامه با اشاره به اینکه 
سعی کرده اســت بازیکنانش وارد حاشیه نشود، تصریح 

کرد: به بازیکنانم گفتم به ســمت هــواداران خودمان 
خوشحالی کنند، تا به قداست تیم حریف توهین نکنند. 
با این برد کمی به لیگ برتر برگشتیم، قبل از بازی هم به 
بازیکنانم گفتم پیروزی مقابل این پرسپولیس نقطه عطف 
ما خواهد بود. تیم ما باید چهار پنج بازیکن پرسپولیس را 
مدیریت می کرد. اول از همه محسن مسلمان بود که در 
تیم جوانان بازیکن خودم بــود و می دانم حضورش چه 
نعمتی برای پرسپولیس است. بعد از آن نیز باید رابطه بین 
سروش و طارمی را بر هم می زدیم و در آخر هم باید سید 
جلال حسینی را کنترل می کردیم که دفاع را ول می کرد 

و به خط حمله اضافه می شد. 
سرمربی آبی ها در پایان با تشکر ویژه از علیرضا فغانی به 
عنوان داور بازی از او به عنوان داوری فراتر از آسیا یاد کرد 
و گفت: من بارها به بازیکنانم تذکر داده بودم وارد فضاهای 
منفی نشوند تا حواشی  که شاهد آن بودیم اتفاق نیفتد. 
در آن صحنه پایان بازی که فغانی رحمتی را اخراج کرد 
به نظر من ۵ بازیکن هم از استقلال هم از پرسپولیس باید 

کارت قرمز می گرفتند .

منصوریان: مجبور شدیم کمی عقب نشینی کنیمبرانکو: از هواداران عذرخواهی می کنم 



با وجود تأكيد رهبر معظم انقلاب

فقر ورزشى در حاشيه شهر مشهد بيداد مى كند!
 حسين فيضى  دغدغه رهبر معظم انقلاب درباره حاشيه 
شهر مقدس مشــهد و بيان آن از زبان آيت االله علم الهدى 
نماينده ولى فقيه در خراســان رضوى موجب شد تا با تهيه 
اين گزارش مشكلات پيش رو را از زبان مسؤولان مربوط در 

دستگاه هاى دولتى به بررسى بنشينيم.
آيت االله علم الهدى امام جمعه مشهد با اشــاره به سفرها و 
بازديدهاى رهبرى از بخش هاى مختلف حاشيه مشهد گفت: 
ايشان فرمودند براى ساماندهى مسايل حاشيه شهر مشهد 

بويژه مشكلات فرهنگى، اقدامى قاطع انجام شود.
نماينده ولى فقيه در خراسان رضوى نيز مشهد را شهر ملى 
و فراملى دانست و افزود: اگر بنا شد با بودجه و نيروى انسانى 
اختصاص يافته به پايتخت معنوى ايران اسلامى كه سالانه 
ميزبان بيش از 25 ميليون زائر داخلى و خارجى است در حد 
يك مركز استان شماره 2 تعريف شود يك مديريت بايد به 
كجاى شهر رسيدگى كند؛ مشــكلات زائران را رفع و رجوع 
كند يا به معضــلات اخلاقى توجه كند؟ اين مشــكلات به 
خاطر ضعف مديريت شهرى در يك مقطع زمانى بوده است و 
جريان رفت و آمدها و مهاجرت ها و مسايل اخلاقى و اجتماعى 

موردنظر نگرفته بود و  اين معلول يك مديريت است.
وى اضافه كرد: رهبر معظم انقلاب در رهنمودهايشــان در 
مورد مسايل حاشيه شهر مشهد تأكيد فرمودند كارى كنيد 
مظاهر ولايى شيعه در حاشيه مشهد از ظهور و بروز بيشترى 

برخوردار باشد.
*همگرايى دستگاه هاى دولتى

استاندار خراســان رضوى نيز با اشــاره به تأكيدهاى رهبر 
معظم انقلاب مبنى بر توجه به نقاط حاشــيه شهر مشهد 
گفت: دولت در اين رابطه اهتمام ويژه اى را در راستاى توسعه 

مسايل فرهنگى و ورزشى دارد.
رشيديان توسعه ورزش همگانى را موجب سلامت جسم و 
روح انسان ها برشمرد و تحقق اين مهم را سبب ايجاد نشاط 

و شادابى و بالفعل درآمدن استعدادهاى بالقوه برشمرد.
وى تأمين زيرساخت هاى حوزه هاى فرهنگى، اجتماعى و 
ورزشى، سلامت، بهداشــت و درمان را براى كلانشهرى با 
ميزبانى بيش از 25 ميليون نفر ضرورى دانســت و افزود: 

در حاشيه شهر مشهد مقدس يك ميليون و 250 هزار نفر 
زندگى مى كنند.

البته اجراى سياســت هاى دولت در شهرستان ها نيازمند 
همگرايى و تلاش همه دستگاه هاى دولتى است.

* گزارش به معاون وزير
اميررضا خــادم، معاون حقوقــى، پارلمانــى و هماهنگى 
استان هاى وزارت ورزش و جوانان مشــهد را زادگاه خود و 
مشكلات ورزشى اين شهر مقدس و خصوصاً حاشيه نشينان 

را مشكل و دغدغه خويش برشمرد.
وى افزود: براى رفع مشــكلات ورزشى حاشيه شهر مشهد 
از مديركل ورزش و جوانان استان خواستم تا گزارش كامل 
از وضعيت موجود زيرساخت ها و نيازهاى ورزشى استان و 
حاشيه مشــهد را به وزارت ورزش و جوانان اعلام كند تا با 
هماهنگى مسؤولان كشور و استان و برخوردارى از اعتبارات 

ملى و استانى در جهت رفع آن ها برآييم.
وى حل مشكلات مطرح شده در ورزش آموزش و پرورش 

منطقه تبادكان با جمعيت قابل توجه در حاشيه شهر مقدس 
را لازم اعلام كرد.

* مشكلات زير ساختى
كوروش صبوريان مديركل ورزش و جوانان خراسان رضوى 
با اعلام اين مطلب كه پهنه ســكونتگاه هاى غيررســمى 
حاشيه شهر مشهد با درخواست احداث هشت فضاى روباز 
ورزشى، 16 سالن سرپوشــيده با زيربناى 3393 مترمربع 
براى 883485 نفر ساكنين مراكز جمعيتى التيمور، شهيد 
رجايى، گلشــهر، خواجه ربيع، دروى، بلوار توس، سيدى و 
سيس آباد به وزارت ورزش درصدد رفع بخشى از مشكلات 

زيرساختى هستيم.
* پيشنهاد احداث  استخر

دكتر بحرينــى، نماينده مردم مشــهد و كلات در مجلس 
شوراى اســلامى هم گفت: به معاون حقوقى و هماهنگى 
اســتان هاى وزارت ورزش و جوانان احداث استخر شنا در 
مراكز جمعيتى حاشيه شهر مقدس مشهد را پيشنهاد كردم.

ايجــاد فضاهاى ورزشــى روباز و سرپوشــيده در ســطح 
مراكز جمعيتى حاشيه شــهر مشــهد مى تواند به عنوان 
زيرساخت هاى مهم فرهنگى شكوفايى استعدادهاى فراوان 
آينده سازان را نيز در پى داشــته باشد، از اين رو اين مهم را 

ضرورى مى دانم.
* 2 سانتى متر براى هر دانش آموز

ابرى رئيس آموزش و پــرورش منطقه تبادكان اين منطقه 
آموزشى را با 120 هزار دانش آموز و 11 هزار معلم بزرگ ترين 
منطقه در كشور برشمرد و سرانه آن را براى هر دانش آموز 2 

سانتى متر اعلام كرد.
وى افزود: اكثر مراكز جمعيتى دانش آموزان حاشــيه شهر 
مشهد تحت پوشــش اين منطقه آموزشى است كه ساليان 

سال در انتظار تكميل تنها استخر سرپوشيده است.
مراكز جمعيتى تحت پوشش اين منطقه كه بيش از 10 نقطه 
سكونتى مردم محروم است نيازمند احداث زيرساخت هاى 

فرهنگى و ورزشى است.

انگليس / ليگ برتر
 آرســنال 2 .................................................................... 0 هال ســيتى
 وستهام 2 .................................................................... 2 وست برومويچ
 ساندرلند 0 .................................................................... 4 ساوتهمپتون
 استوك سيتى 1 ......................................................... 0 كريستال پالاس
 ميدلزبــورو 0 .................................................................... 0 اورتــون
 منچستريونايتد 2 .................................................................... 0 واتفورد
 ليورپــول 2 .................................................................... 0 تاتنهــام

اسپانيا / لاليگا
 بتيــس 0 .................................................................... 0 والنســيا
 آلاوس 0 .................................................................... 6 بارســلونا
 بيلبائو 2 .................................................................... 1 ديپورتيوو لاكرونيا
 اوساســونا 1 .................................................................... 3 رئال مادريد

ايتاليا / سرى آ
 فيورنتينــا 3 .................................................................... 0 اودينــزه

آلمان / بوندسليگا
 وردربرمن 0 ................................................................ 1 مونشن گلادباخ
 دارمشــتات 2 .................................................................... 1 دورتموند
 لايپزيــش 0  .................................................................... 3 هامبورگ

 اينگول اشتات 0 .............................................................. 2 بايرن مونيخ 
 بايرلوركوزن 3 .................................................................... 0 فرانكفورت
 شــالكه 2 .................................................................... 0 هرتابرليــن

ميز نتايج
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سيچلو 
به تهران آمد

ورزش: خوان سيچلو، مربى تيم ملى 
واليبال ديروز از طريــق فرودگاه امام 

خمينى (ره) وارد تهران شد.
خوان سيچلو ، مربى تيم   ملى تا پايان 

سال 2017 با فدراســيون واليبال قرارداد همكارى دارد.  نحوه ادامه همكارى 
سيچلو با فدراسيون واليبال ايران و ارزيابى عملكرد بازيكنان در مرحله پلى آف 

ليگ برتر از مهم ترين محورهاى كارى سيچلو در تهران است.
به همين منظور مربى تيم   ملى روز دوشــنبه ديدارى با محمدرضا داورزنى، 
سرپرست فدراسيون واليبال خواهد داشت تا درباره نحوه همكارى، نخستين 

دور مذاكرات خود را انجام دهد.

قادر ميزبانى :
 پاك ترين ورزشكار 

جهان هستم!
فارس: قــادر ميزبانــى ،دوچرخه 
سوارى كهنه كار كشورمان گفت: با 
شرايطى كه در بحث دوپينگ وجود 

دارد، به جرات مى گويم كه پاك ترين ورزشكار جهان هستم. چون به اين 
موضوع اعتقاد دارم و در اين ســال هايى كــه ورزش حرفه اى كردم به آن 

رسيده ام.
وى گفت: به نظرم آن كسانى كه الان دوپينگ مى كنند، مقصر نيستند، بلكه 
دوچرخه سوارانى كه در گذشته دوپينگ را وارد اين رشته كردند و حالا محروم 

شده اند،  مقصر اصلى هستند.

كمانداران ايران 4 مدال 
رنگارنگ گرفتند

ورزش: تيم ملــى تيراندازى با كمان 
ايران در مسابقات جهانى لاس وگاس 

4 مدال رنگارنگ كسب كرد.
 چهارمين مرحله مسابقات تيراندازى 

با كمان جام جهانى داخل سالن در لاس وگاس آمريكا پيگيرى شد.
در اين مرحله و در رده سنى جوانان پريسا روحانيان در ريكرو طلا گرفت. بعد از 

او كماندار آمريكايى دوم و مبينا فلاح از ايران سوم شد.
در ريكرو جوانان هم رضا شبانى از ايران بعد از شركت كننده ژاپنى دوم شد و 
كماندار آمريكايى در رده سوم ايستاد. در ريكرو نوجوانان سوگند رحمانى بعد از 

كماندار آمريكايى دوم شد و به مدال نقره رسيد و كماندار آمريكايى سوم شد.

آينده نامعلوم مربيان موفق رم و يووه 

سرنوشت معكوس اسپالتى و آلگرى

مديركل ورزش و جوانان ميهمان تمرين سياه جامگان

مشكى پوشان آخر هفته پولدار مى شوند

ورزش: مكس آلگــرى و لوچانو اســپالتى جزو 
بهترين مربيان حال حاضر فوتبال ايتاليا به شمار 
مى روند. اما شــايد همين خصوصيت و موفقيت 
قابل توجه در سال هاى اخير، سناريوهاى متفاوتى 
براى آينده آنها رقم زند. خــروج احتمالى اين دو 
مربى از اين تيم ها در پايان فصل مى تواند تحولات 
بزرگى براى يــووه و رم رقم زنــد و البته نيمى از 
مربيان شــاغل در اين ليگ را هم نسبت به آينده 
خود نگران كند. براى اينكه ســرى A طبق يك 

ســنت ديرينه اصولا با مربيانش مهربان نيست و 
حتى كســب نتايج رضايتبخش از سوى آنها هم 
نمى تواند خيال مربيان شاغل دراين ليگ را نسبت 

به ماه ها و سال هاى پيش رو راحت نگه دارد.
آلگرى تقريبا از يك سال پيش به عنوان جانشين 
احتمالى ونگر در آرســنال معرفى شــده است. 
قرارداد او با يووه تا سال 2018 اعتبار دارد. از سويى 
پارى ســن ژرمن هم در صورت جدايى امرى نيم 
نگاهى به آلگرى خواهد داشت. مربى يوونتوس تا 

امروز نه اخبار و شايعات رسانه ها را تاييد كرده و 
نه در صدد تكذيب آنها برآمده است. آنچه مسلم 
اســت او ترديدهاى زيادى نسبت به ادامه حضور 
روى نيمكت بينكونرى دارد. بــا اينكه تيم او در 
هفته هاى اخير ســرانجام نتيجه تلاش ماه هاى 
قبل را با پيشرفت چشمگير گروهى كه حالا بهتر 
از هر زمان ديگرى با فلســفه فكرى آلگرى آشنا 

شده، گرفته است.
 شايد اگر مديران يووه وعده هاى قابل توجهى در مورد 
تقويت خطوط مختلف اين تيم در سال هاى بعدى 
ارايه دهند، آلگرى دوباره ســر ميز مذاكره بنشيند. 
آينده او با ترديدهاى زيادى روبروســت و نام پائولو 
سوزا از ماه ها پيش سر زبان ها افتاده و البته يووه براى 

اسپالتى هم احترام زيادى قائل است.
مربى رم هم تا امروز هيچ تضمينى مبنى بر ادامه 
همكارى با اين تيم به مســوولان باشگاه نداده و 
جلوروسى اعلام كرده اند كه درمورد اين قضيه بعد 
از ماه مارس تصميم خواهند گرفت. او مى داند كه 
در پايان فصل به احتمال زياد چند مهره كليدى 
خود را از دست مى دهد و تنها چيزى كه از پالوتا 

مديرعامل رم خواسته اين است كه سطح فنى تيم 
حفظ شود.رفتن اســپالتى به هر قيمتى حتمى 
نيســت ولى تا حد زيادى به انتخاب هاى باشگاه 
در بازار نقل وانتقالات بستگى خواهد داشت.  اگر 
ساخت ورزشــگاه جديد رم با موافقت شهردارى 
مواجه شود، اسپالتى شانس بيشترى براى ادامه 
همكارى با باشــگاه پيدا كند. درغير اين صورت 
مربيانى همچون گاسپرينى و دى فرانچسكو راهى 
پايتخت خواهند شد و البته احتمال اينكه اوناى 

امرى هم در صورت جدايى از پارى سن ژرمن به 
رم بيايد، بعيد نيست. 

در تيم هاى ميلانى هم استفانو پيولى قراردادى تا 
سال 2018 با اينتر منعقد كرده كه به احتمال زياد 
به آن وفادار مى ماند. البته اين امكان وجود دارد 
كه مالكان چينى اينتــر در تصميمى غيرمنتظره 
تابستان آينده عذر او را بخواهند. به خصوص كه 
ديه گو سيمئونه از سالها قبل منتظر فرصتى براى 

بازگشت به اينتر بوده است؟ 
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پايان 
مسابقات كشتى دهه 

فجر در تربيت بدنى آستان 
قدس رضوى

ورزش:  مسابقات چهار جانبه كشــتى در رده نونهالان و نوجوانان 
گراميداشت دهه مبارك فجر در تربيت بدنى آستان قدس رضوى برگزار 
شد.اين مسابقات با حضور تيم هاى سبزوار ، تربت حيدريه ، تايباد و آستان 
قدس رضوى درسالن كشتى اين مؤسســه برگزار و تيم هاى قهرمان هر 
رده مشخص شد. در رده نونهالان 58 كشتى گير حضور داشتند كه در 
پايان آستان قدس رضوى با 96 امتياز اول ، سبزوار با 71 امتياز و تربت 

حيدريه با 52 امتياز دوم و سوم شدند.
در رده نوجوانان با 25 شركت كننده و 40 مسابقه تيم هاى 

آستان قدس رضوى با 48 ، تربيت حيدريه با 42 
و سبزوار با 33 امتياز بر سكوى اول تا 

سوم ايستادند.

5 جودوكار خراسان رضوى 
در اردوى تيم ملى ناشنوايان

ورزش: 5 جودوكار كم شنواى استان به اردوى آمادگى تيم ملى 
كشور براى حضور در رقابت هاى المپيك تابستانى تركيه دعوت شدند. 

اولين اردوى ارزيابى و انتخابى تيم ملى جودو ناشنوايان و كم شنوايان كشور از 
22 بهمن ماه در تهران آغاز شد.على سلحشور كاپيتان تيم ملى به همراه مسعود 
سفيدى، عقيل فلاحتى نژاد، مصطفى سفيدى و رسول يعقوبى جودوكاران 
خراسانى اهل شهرستان هاى سرخس، مشهد و چناران هستند كه زير نظر قاسم 
آخوندان، سرمربى تيم جودو ناشنوايان و كم شنوايان استان تمرين مى كنند و 

از سوى فدراسيون ورزش هاى ناشنوايان كشور به اين اردو دعوت شده اند.
اين اردوى آمادگى به منظور حضور ملى پوشان كشور در بيست 

و سومين دوره المپيك تابستانى 2017 در تركيه تا 27 
بهمن ماه در محل كمپ تيم هاى ملى ادامه 

خواهد داشت.

قهرمانى 
خراسان رضوى در ليگ 

پينت بال كشور
ايسنا: مسؤول كميته پينت بال مشــهد  از قهرمانى خراسان 

رضوى در مســابقات ليگ پينت بال ايران خبر داد. شهراد شريفى 
اظهار كرد: چهارمين دوره از سرى اول مســابقات پالم ايران در تهران 

برگزار شد. اين مسابقات در 3دسته و با حضور حدود 200 شركت كننده 
در قالب 30 تيم برگزار شد كه در3 دوره قبل خراسان رضوى توانسته بود 
رتبه نخست را كسب كند. در مجموع كل سال 5 مقام اولى و2 مقام دومى 
در اين چهار دوره توانستيم كســب كنيم. مسؤول كميته پينت بال 

مشهد تصريح كرد: سه تيم از استان خراسان در اين دوره شركت 
كردند كه بالاترين افتخارات و مقام ها از آن تيم هاى استان 

خراسان بود و توانستيم قهرمانى كشور را در مسابقات 
پينت بال كشورى (ليگ خاورميانه) از آن 

خود كنيم.

پيج گرد     ى

حنيف عمران زاده مدافع ســابق استقلال و كنونى 2
صباى قم در زمان آغاز بازى دربى، عكسى از خود به 
همراه ميز ناهار خانواده اش در مقابل تلويزيون منتشر 
و تاكيد كرده كه تيمش پيروز ميدان خواهد شــد؛ 

اتفاقى كه آن را درست پيش  بينى كرد.

ايســكو آلاركون هافبك خلاق تيم رئال بعد از زدن 
يك گل و كمك به تيمش در پيروزى سه بر يك مقابل 
اوساســونا، در فيس بوك اين نتيجه را يك پيروزى 
بزرگ براى تيم رئال مادريد در راه كســب قهرمانى 

لاليگا عنوان كرد.

توئيتر كنفدراسيون فوتبال آســيا بعد از پيروزى 
استقلال مقابل پرسپوليس به اولين برد آبى ها از سال 
2011 در دربى اشاره كرده و تاكيد مى كند مثل هميشه 

يك بازى دراماتيك را از اين دو تيم شاهد بوديم.

خوآن ماتا هافبك منچستريونايتد بعد از گلزنى مقابل 
واتفورد و خوشحالى جالبش كه كفش خود را درآورده 
و پرت كرد، به طرفدارانش در توئيتر اطمينان داد كه 

كفش خود را پيدا كرده است!

به بهانه ساگرد فوت سيدخندان فوتبال
قياسى بين اخلاق مدارى غياثيان و

 بى اخلاقى هاى  اخير فوتبال خراسان
هاشم رسائى فر: 3 سال از فراغ سيد اخلاق فوتبال خراسان گذشت. 
3سال قبل فوتبال خراســان مربى ومعلم اخلاقى را از دست داد كه 
خيلى ها از او و منش لوطى مسلكش خاطره دارند تا افتخارات زيادى 
كه در ميادين فوتبال رقم زده است. بى شك فوتبال استان ما دين دار 
اخلاق سيد است. اخلاقى كه هميشه مقدم بود بر هر چيزى براى سيد 
كاظم. چه درس ها گرفتند و گرفتيم از منش مرد فوتبال خراســان. 
شايد بارها و بارها آنچه كه مستحق آن بود از سيد گرفته شد اما پاسخ 
غياثيان به آن جز لبخند و صبورى نبود. صبرى كه سيد كاظم را در 
دلها جاودانه كرد. راستى هنوز هم به مانند سيد مى شود در فوتبالمان 
يافت؟ مربيان الگوى فوتباليست هايمان هستند هنوز؟ اخلاق مقدم 
بر همه چيز است آيا؟ لوطى گيرى هنوز مى شود برايش مشترى پيدا 

كرد؟ و چندين و چند سؤال از اين دست.
خيلى به ذهن بايد فشار آورد تا پاسخى براى هر كدام از اين پرسش 
ها يافت. اما براى نقض هر كدام از منش هاى ســيد وارانه خيلى هم 
نياز نيست كنكاش كنى. كافى  است به سراغ ماجراهاى همين يك 
هفته، 10 روز اخير پيرامون يكى از باشــگاه هــاى ليگ برترى مان 
بروى. شرمت مى آيد از اينكه مرور كنى آنچه را تيتر كردند هر كدام 
از آقايان. آقايان تركاندند تيتر يك رسانه ها را در اين مدت. مشهد  در 
جنگ بين آقايان مدعى، مشترى ثابت اخبارى بود كه اكثرا بوى بى 
اخلاقى مى داد. چه لذتى بردند رسانه هايى كه خوراكشان شد پوشش 

حراج آبروى فوتبال خراسان.
چه خوب بود آقايان پيش از اينكه تخريب طرف مقابل هدفشان شود 
قدرى آبروى فوتبال استان مان را مى ديدند. شايد لبخند و صبورى 
سيد كاظم را يادشان نبود. شايد منش لوطى گرى سيد را از ياد برده 
بودند. شايد و شايدهاى ديگر كه هيچ كدام به چشم آقايان نيامد!        

يادداشت

چند خبر از ورزش آستان قدس رضوى
تنيس روى ميز

مسابقات تنيس روى ميز ويژه كاركنان و خدام نكوداشت دهه مبارك 
فجر برگزار گرديد. اين مســابقات با حضور 112 نفر از كاركنان و خدام 
آستان قدس رضوى در سالن اختصاصى تنيس روى ميز اين مؤسسه در 
رده سنى بزرگسالان و فرزندان كاركنان برگزار و نفرات قهرمان هر رده 
مشخص شد. در رده سنى بزرگسالان 86 نفر حضور داشتند كه با انجام 
70 مسابقه در پايان جواد نعمتى اول شد سيد محمد حسينى بر سكوى 
سوم ايستاد و سوم مشترك به اسماعيل شفيعى و كاظم باغبانى رسيد. در 
رده سنى فرزندان 26 شركت كننده حضور داشتند كه با انجام 30 بازى 
محمد حسين عامل درويش مقام اول ، مرتضى باغستانى مقام دوم و محمد 

حسين اصل مهاجرى و محمد جواد شيشه چى مشتركا سوم شدند.
ورزش باستانى

در يك اقدام فرهنگى از ســوى تربيت بدنى آســتان قدس رضوى 
ورزشكاران باستانى اين مؤسســه در كنار جمعى از بهبود يافتگان 
مركز TC (مركز بسترى ترك اعتياد )و خانواده هايشان حاضر شدند.

در اين مراسم ورزشكاران باستانى آستان قدس رضوى ورزش باستانى را 
براى آنان با نواى مرشد انجام و روحيه و نشاط را در بين آنان ايجاد كردند. 
اين اقدام در راستاى شعار ورزش دشمن اعتياد است انجام شد و توسط 
يك خير ورزشى تعدادى لوازم و تجهيزات ورزشى رشته واليبال ، فوتسال 
، بسكتبال ، بدمينتون و تنيس روى ميز به منظور ارتقاى فعاليت هاى 
ورزشى و بدنى در اين مركز و توسعه روحيه تندرستى و نشاط اهدا گرديد.

فوتسال و واليبال
مسابقات فوتسال و واليبال كاركنان ويژه دهه مبارك فجر با حضور 
كاركنان اداره مركزى و حوزه اماكن متبركه به ميزبانى تربيت بدنى 
آستان قدس رضوى در حال برگزارى است. در اين دوره  در واليبال 
13 تيم و در فوتسال18 تيم با يكديگر رقابت مى كنند  كه در سومين 

شب از اين مسابقات  و در فوتسال اين نتايج بدست آمد.
معاون پشتيبانى الف 5- ادره مهمانسرا 2

مديريت روشنايى صفر -   خدمه الف 2
انتظامات الف 2-  پيشكسوتان 5

معاونت اماكن 6-  معاونت تبليغات 2
حفاظت و اجرائيات2- معاونت پشتيبانى ب2

در رقابت هاى  واليبال نيز اين نتايج بدست آمد.
مديريت انتظامات يك - اداره دربانان2

معاونت اماكن 2 - مديريت رفاه زائرين صفر
حفاظت اجرائيات صفر - اداره املاك و اراضى 2 

دربانان الف2 -  معاونت فنى صفر
مديريت تبليغات اسلامى 2 - اداره كفشداران صفر

معاونت حقوقى صفر - مديريت ادارى و مالى 2 

خبر



 زندگى/ مريم احمدى شيروان 
دورهمى، خانوادگــى، ورود آقايان 
با  شيك پوشــان،  مانتوى  ممنوع، 
كلاس شويم، كدبانوهاى خانه دار و... تنها تعدادى 
از گروه هاى تلگرامى اســت كه وقتــى نرم افزار 
محبوب تلگرام را باز مى كنم با انبوهى از پيام هاى 
آن ها روبه رو مى شــوم. گروه هايى كه هر روز بر 
تعداد آن ها اضافه مى شود و پيام ها و عكس هايى 
كه بعضى از آن ها به طور مشــترك در كانال ها 
و گروه هاى مختلف دست به دست مى چرخد و 
دقايق و حتى ساعت هاى بسيارى براى خواندن و 
به اشــتراك گذاشتن آن ها در ساير گروه ها وقت 
مى گذاريم. نرم افزارهاى جديد و جذاب پيام رسان 
مجازى اين روزها با اشــتراك گذاشتن مطالب، 
عكس هــا و لايك كردن و لايــك گرفتن مانند 
ديــوارى عريض و طويل بين مــا و واقعيت قرار 

گرفته اند و دغدغه بسيارى از خانواده ها شده اند.

  جهان موازى، جايگزين جهان مجازى 
شده است

اميرمظاهرى، اســتاد  اميــر مســعود  دكتــر 
جامعه شناســى ارتباطات معتقد است: همه گير 
شدن و گســترش پيدا كردن فضاى مجازى در 
زندگى روزانه و همترازى آن به شــكلى كه اين 
فضا جايگزين و رقيب جهان واقعى شــده است، 
آســيب هايى با خود به همراه داشته است. وى 
مى گويد: همين جايگزينى ســبب شــده است 
كه بســيارى از صاحب نظران، فضــاى موازى را 
جايگزين فضاى مجازى بنامند؛ چرا كه شبكه هاى 
اجتماعى و امكانات فضاى وب، سبب خلق جهان 
موازى شده و ديگر جهان مجازى نيست چرا كه 
موازى با واقعيت در حال گســترش پيدا كردن 

است.

  واكسنى براى مقابله با آسيب هاى فضاى 
مجازى

عضو انجمن فرهنــگ و ارتباطات بيان مى كند: 
پديــد آمدن جهان موازى آن هم از ســوى يك 
حوزه فرهنگى بيگانه كه بتازگى وارد فرهنگ ما 
شده و سبب پرتاب شدن ما از يك جهان سنتى، 
به جهانى با ارتباطاتى پست مدرن شده، مى تواند 
آسيب هاى بسيارى به همراه داشته باشد؛ چرا كه 
اگر افراد در اين حوزه ســواد رســانه اى و لازم را 
نداشــته باشند، در معرض بسيارى از آسيب ها و 
تهديدها قرار مى گيرند. دكتر اميرمظاهرى تأكيد 
مى كند، اين فضاها هم فرصت به همراه دارد، هم 
آسيب اما جوامع پيرامونى و تازه آشنا با اين فضا، 

بيشتر در معرض آسيب هاى آن قرار مى گيرند. در 
عين حال كه نمى شود نقش فرصت آفرينى آن را 

بى اهميت دانست.
اســتاد نمونه پژوهشــى گروه ارتباطات و علوم 
اجتماعى كشور در ادامه مى گويد: زنان به دليل 
نظام مردسالارى كه در تاريخ وجود داشته است، 
بيشتر درگير آسيب هاى اين فضا مى شوند و اين 
آسيب ها زندگى مشترك و درون خانوادگى آن ها 
را با مشكل روبه رو مى كند. آخرين مطالعات انجام 
شده در يك سال اخير در ايران نشان دهنده آن 
است كه يك ســاعت از خواب ايرانيان كم شده 
و اين يك ســاعت به اين معنى اســت كه ورود 
فناورى هاى ارتباطــى در خصوصى ترين مكان 
خانواده ها، مى تواند روابط سرد بين زوجين را به 

همراه بياورد.

  فضاى مجازى سبب تسهيل آسيب هاست
عضو انجمن متخصصــان روابط عمومى تأكيد 
مى كند: حريم شــخصى خانم ها بــه خاطر در 
دسترس بودن شــماره تلفن، تصاوير خصوصى 
و... به خطر افتــاده و محدوديت هاى اجتماعى 
و انحرافات اخلاقــى را براى برخى از زنان ايجاد 
كرده است. اين فضاهاى اجتماعى، اوقات فراغت 
كاربران را پر مى كند و سبب تجديد آشنايى هاى 
پيشــين مى شــود. از طرفى اين امكان را فراهم 
مى كند افرادى كه با هم نزديك هســتند، دور 
و افراد دور، نزديك شــوند. اين فضاها آسيب ها 
و انحرافات اجتماعى را تســهيل مى كند. دكتر 
اميرمظاهــرى در پايــان خاطرنشــان مى كند: 

انحرافات در گذشته و در جهان واقعى هم وجود 
داشت، اما فناورى هاى ارتباطى به تسهيل شدن 

انحرافات كمك كرده است.

  خانم ها در فضاى مجازى آسيب پذيرترند
فاطمــه ايازى پژوهشــگر حوزه رســانه و علوم 
اجتماعى نيز با اشاره به اينكه طبق اعلام پليس 
فتا بيشتر قربانيان فضاى مجازى در كشور زن ها 
هستند، مى گويد: اكثر جرايم در اين حوزه مربوط 
به هتك حرمت ها يا انتشــار فضاهاى خصوصى 
افــراد و رعايت نكردن حريم هاى آنان اســت. او 
مى گويد: اين آسيب ها بيشتر به خاطر ناآگاهى يا 
اعتماد زياد به فضاى مجازى پيش مى آيد، چرا كه 
اين فضا، از فضاى واقعى چندان متفاوت نيست و 
همان طور كه به خاطر ماهيت فرهنگى جامعه 
ما، خانم ها در فضاى واقعى از آقايان آسيب پذيرتر 

هســتند، در فضاى مجازى هم بيشــتر آسيب 
مى بينند.

  فضاى مجازى سراسر آسيب نيست
اين كارشناس حوزه رسانه مى افزايد: البته بايد در 
نظر داشت كه تمام فضاى مجازى، آسيب نيست 
و در كنار آســيب هايى كه دارد نكته هاى مثبتى 
هم با خود به همراه دارد. فضاى مجازى شرايطى 
را فراهم كرده است كه زن ها بيشتر امكان بروز 
خودشــان را پيدا كنند. شرايطى مهيا شده كه 
آن ها بتوانند روابط شــان را با هم جنس هايشان 
توسعه داده و احساساتشان را بروز دهند. در اين 
فضا افزايش اطلاعات در همه زمينه ها بروز پيدا 
كرده و خانم ها توانسته اند در زمينه همسردارى، 
تربيت فرزندان و بروز استعدادها رشد چشمگيرى 
داشته باشــند و اطلاعاتشــان را در زمينه هاى 
مختلف افزايش دهند و اعتماد به نفس شــان را 
ارتقا بخشند. اما در كنار اين نكته هاى مثبت اگر 
فرهنگ سازى مناســبى صورت نگرفته باشد و 
حضور در فضاى مجازى حد و حدودى نداشــته 
باشد، ممكن است مشكل جدى به وجود بياورد.

  وقتى زنان به فرزندانشان آسيب مى زنند
زنان با انتشــار اطلاعات خصوصــى در فضاى 
مجازى، زندگى شــخصى خود را آســيب پذير 
مى كنند، بخصوص اينكه فضاى جامعه ما فضايى 
است كه حضور خانم ها در آن با محدوديت هايى 
رو به روســت. اينكه بقيه افــراد از رابطه آن ها با 
همســر، فرزندان، مكان هاى تفريحى و غذاهايى  

مصرف شــده و ... بدانند و اطلاع كســب كنند، 
ممكن است مشكلاتى براى آن ها به همراه بياورد. 
حضور در اين شبكه ها ممكن است حضور واقعى 
افراد خانواده را كمرنگ كند و دوســتان و افراد 

مجازى جايگزين آن ها شود.
اين پژوهشــگر علوم اجتماعى اضافه مى كند: از 
ديگر آســيب هاى حضور زنان در اين شبكه ها، 
انتشــار لحظه  به لحظه زندگى خصوصى بويژه 
زندگى فرزندانشان است. آسيبى كه قربانيانى غير 
از خود خانم خانه دارد. حتى اگر اين فرآيند هيچ 
مشكلى را هم به دنبال نداشته باشد بايد به اين 
مســأله توجه كرد كه راه اندازى صفحه شخصى 
براى نوزادان و كودكان تصميمى است كه توسط 
والدين اتخاذ مى شــود و بر اين اساس مى توان 
گفت رضايت يا عدم رضايت كودك هيچ تأثيرى 
روى آن ندارد تا حريم خصوصى او با ديگران به 
اشتراك گذاشته نشود. در حالت معمول انتشار 
تصاوير نوزادى كه تازه متولد شده است و مراحل 
بزرگ شدن او، فرآيندى عادى به نظر مى رسد و 
ممكن است والدين هرگز به اين بخش از ماجرا 
فكر نكنند كه اين اتفاق در آينده چه تأثيراتى را 

مى تواند برجا بگذارد.

  فالوئرها و نياز به ديده شدن
از ديــدگاه روان شناســى از مهم تريــن دلايل 
اصلى حضور افراد بويژه خانم ها در شــبكه هاى 
اجتماعــى ميل بــه محبوبيت و ديده شــدن 
است. آزاده شوشــترى، روان شناس نيز در ادامه 
مى گويد: افرادى كه ميــل زيادى به محبوبيت 
دارند اين مســأله را بر اســاس تعداد دوســتان 
در صفحــات مجــازى بــراى خودشــان حل

 مى كنند.
 باورهاى غيرمنطقى، خطاهاى شــناختى افراد 
و هميــن طور انتظارات غيــر واقع بينانه افراد از 
زندگى زناشــويى يكى ديگر از دلايل روى آورى 
به شــبكه هاى اجتماعى اســت. بــه گفته اين 
روان شــناس، يكى از نتايج طلاق عاطفى زوج ها 
كاهــش جذابيت هاى روانى زوجين نســبت به 
هم اســت كه باعث مى شــود آن ها قادر به ابراز 
احساســات نسبت به هم نباشــند، بنابراين در 
روابطى كه فرد به اين برداشــت مى رســد كه 
نيازهاى روانى اش در نظر گرفته نمى شود، پيامد 
اين تمركز منفى برجســته شــدن اختلافات و 
ناديده انگاشتن اشتراكات است. اين مساله فضاى 
ارتباط دو نفــره را كمرنگ مى كند كه مى تواند 
يكى ديگر از دلايل روى آورى افراد به شبكه هاى 

اجتماعى باشد.

بانوان خانه دار در معرض آسيب هاى بيشترى هستند

آژير قرمز استفاده از تلگرام

تخليه زودهنگام ملك و مطالبه مبلغ وديعه
- سلام؛ از كارشــناس حقوقى روزنامه پرسشــى داشتم. ما 
آپارتمانى داريم كه 3 ســال و نيم در رهــن فردى بوده و در 
آخرين قرارداد منعقده تا تيرماه 1396 تمديد شده، اما حدود 
يك ماه است آن فرد اعلام كرده مى خواهم از اين خانه بروم و ما هم اكنون 
مبلغ رهن را نداريم كه به او برگردانيم و براى همان تيرماه  براى برگشت 

پول او برنامه ريزى كرده بوديم.
 اكنون هم به دليل زمســتان و ســرماى هوا، مستأجرى براى آپارتمان 
ما پيدا نمى شــود تا بتوانيم پول رهن را از او گرفته و به مســتأجر قبلى 
بدهيم. مســتأجر هم دايم در حال تهديد است كه اگر تا اين تاريخ پول 
رهن من را ندهيد به دردسر مى افتيد و ... به نظر شما چه راهكارى بايد 
در نظــر بگيريم؟ او حق تهديد كردن و تخليه ملك پيش از پايان زمان 

قرارداد را دارد؟
غلامرضا نجفى/ وكيل پايه يك دادگسترى: در پاسخ به اين خواننده 
محترم بايد عرض كنم، در صورتى كه مستأجر طبق قرارداد، حق فسخ 
زودتر از موعد نداشــته باشد، قرارداد تا انقضاى مدت اعتبار دارد و موجر 
موظــف به تأديه مبلغ رهن قبل از موعد قرارداد نيســت، مگر اينكه در 
قرارداد ذكر شــده باشد در صورتى كه مستأجر قصد تخليه ملك زودتر 
از موعد را داشته باشد بايد اين امر را يك ماه زودتر به موجر اطلاع دهد 
كه در اين صورت موجر بايد طبق قرارداد هر چه سريع تر نسبت به تأديه 

مبلغ وديعه اقدام نمايد.

از اين داروها در دوران سرماخوردگى پرهيز كنيد!

زندگى/ مريم ســادات كاظمى: گرچه مصــرف داروهاى 
ضدالتهاب غيراستروئيدى مانند ايبوپروفن و آسپرين راهكار 
بسيارى از افراد براى كاهش تب يا علايم سرماخوردگى است، 
اما تحقيقات جديد نشان مى دهد مصرف اين داروها در صورت عفونت هاى 

تنفسى خطر بروز حمله قلبى را تا سه برابر افزايش مى دهد.
پزشــكان بيمارستانى در تايوان پس از بررســى بيش از 10 هزار بيمار 
بســترى به خاطر حمله قلبى طى هفت ســال به اين نتيجه رسيده اند. 
آن ها دريافتند، مصرف اين مسكن هاى خوراكى در زمان عفونت تنفسى 
احتمال بروز حمله قلبى را 3/4 برابر افزايش مى دهد. اين خطر در مورد 
بيماران بسترى كه دارو را به صورت تزريق دريافت مى كنند تا 7/2 برابر 

نيز افزايش مى يابد.
بايد اشاره كرد، حتى بدون عفونت هاى تنفسى اين افزايش خطر تا 1/5 
برابر نيز تأييد شده است. پيش از مصرف چنين داروهايى بخصوص به طور 
خودسرانه، حتماً به دوز آن توجه كنيد. توصيه مى شود، پايين ترين دوز 
انتخاب شــود و هرگز بيشتر از پنج روز مصرف نشود. در صورت بروز هر 

گونه مشكل احتمالى نياز به مشورت با پزشك است.
www.Top Santé.fr:منبع
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روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خانواده

آنچه مى خوانيد
اقشــار  بزرگ تريــن  از  يكــى 
اســتفاده كننده از فضاى مجازى 
و شــبكه هاى اجتماعــى بانوان و 
بويــژه بانوان خانه دار هســتند؛ 
اين افــراد به گونه اى جذب زرق 
و برق اين شبكه ها مى شوند كه 
گاه دنياى واقعى شان با اين دنياى 
مجازى اختلاط مى يابد و برايشان 

مشكل ساز مى شود

پرى

زندگى/ فروه رضايى: برف جوري مي باريد كه انگار بنا نداشت هيچ 
وقت بند بيايد. شــالگردن سرمه اي اش را پيچيده بود دور گردنش و 
كلاهش را كشيده بود تا روي ابروهايش. فكر نمي كرد آن وقت شب، 

آن هم در چنين برفي تاكسي گيرش بيايد. 
راه كه مي رفت رد قدم هايش روي برف جا مي ماند. با اينكه سي و چند 
ســال داشت اما هنوز از راه رفتن روى برف لذت مي برد. نور ماشيني 
از پشت سرش افتاد روي زمين. وقتي برگشت پيكان نارنجي قديمي 

نزديكش ايستاد. راننده خم شد و شيشه را داد پايين 
- كجا ميري؟ بپر بالا برسونمت. 

سوار شد. برخلاف ظاهر زوار در رفته خودرو، بخاري رو به راهي داشت. 
راننــده گفت : يادم نمياد آخرين بار كي اين طور برف باريده. قديما 
زياد برف ميومد. شب خواستگاري من، يادش بخير سي سال گذشت، 
يه برفي اومده بود كه نه قبلش باريده بود نه بعدش باريد. اي روزگار. 

تو كه زن نداري؟ 
ســال اول دانشــگاه بود كه پري را ديد. از همان اول دلش يكجوري 
شد. پدرش به يك دانشجوي آس و پاس سربازي نرفته بيكار دختر 
نداد. دو ماهي مي شــد كه از خدمت برگشته بود كه رؤيا را ديد. رؤيا 
وقتي مي خنديد عجيب شبيه پري مي شد. اپلاى و پذيرش رؤيا كه 

آمد رفت كانادا. 
اســتخدام بانك شده بود و پشت باجه 6 مي نشست كه زهره را ديد. 
مثل پري روسري را كشيده بود تا كنار ابروهايش و چشمان مشكي اش 
درست مثل چشم هاي پري بود. زهره شيريني خورده پسر عمويش 

بود و همه چيز همان جا تمام شد. 
راننده گفــت خوب كاري كردي زن نگرفتــي و الا الان مثل من تا 

خرخره زير قسط بودي و خنديد. 
بعدها ارتقا پيدا كرد و شد مسؤول صندوق. بعدتر هم شد معاون، كه 
پرى را ديد. يعنى فكر كرد كه بايد پرى باشــد. چاق شده بود و يك 
پسر دو سه ساله بغلش بود. اصلاً شبيه پرى زمان دانشگاه نبود اما باز 

دلش يك جورى شد. براى همين جلو نرفت. 
راننده گفت ولى خب اونقدر هم بد نيست. وقتى از در ميرسى بالأخره 

يكى هست كه يه استكان چايى بذاره جلوت و حالت رو بپرسه. 
لابد پرى هم براى شــوهرش چاى دم مى كند و حالش را مى پرسد. 
چشــمش تار شــد وقتى فكر كرد كاش پرى را ســال اول دانشگاه 
نمى ديد. كاش براى اولين بار جايى پشــت باجه بانك ديده بودش. 

كاش اصلاً نديده بودش.

بند ناف روانى همسرتان را ببريد!

دكتر مانيا محيطى/ روان شناس: يكى از مشكلات شايع همسران، 
وابستگى يكى از زوجين به خانواده اش است كه تاثيرش را به صورت 
دخالت هاى خانواده ها در زندگى نشان مى دهد. بسيارى از افراد بالغ 
تصور مى كنند پس از دوران نوجوانى، يك شخصيت مستقل از خانواده 
دارند؛ اما زمانى كه به دلايلى مانند ازدواج از خانواده دور مى شــوند، 
وابســتگى هاى عميق عاطفى و فكرى آن ها به چشــم مى آيد. اين 
وابستگى ممكن است در اين افراد به دو صورت وجود داشته باشد. آقا 
يا خانم فقط در مواردى خاص به خانواده خود تكيه كرده يا مشورت 
مى گيرند يا معمولاً خانواده اصلى حكم سايه را براى آقا يا خانم دارند 
و در بيشتر موارد كنترل امور در دست آن هاست. اين زوجين افرادى 
هستند كه مى توان گفت به عنوان يك فرد بالغ و مستقل ازدواج كرده، 
ولى هنوز «بند ناف روانى» آن ها از خانواده اصلى شــان بريده نشده و 

«وابستگى شديدى» به آن ها دارند. 
در چنين شرايطى احتمالاً مشكلاتى براى استقلال خانواده نوپا ايجاد 
خواهد شد، كه با استفاده از چند راهكار ساده مى توان  اين وابستگى 

همسر را تعديل كرد:
- اول اينكه سعى كنيد رابطه خود را با خانواده اش (بخصوص مادرش) 

بهبود بخشيد. اين كار سبب جلب اعتماد همسرتان مى شود.
- به همسرتان بگوييد خانواده اش از تجارب ارزنده اى برخوردار هستند 
و مى تواند از نظرات مشورتى آن ها استفاده كند، ولى در نهايت بهتر 

است با همفكرى يكديگر تصميم آخر را بگيريد.
- به جاى غر زدن، كارهاى مثبت او را مورد تحســين قرار دهيد. اين 
كار علاوه بر بهبود صميميت در رابطه، موجب تقويت حس خودباورى 

در ايشان مى شود.
- اگر در مواردى بر اساس تصميم و نظر خانواده اش كارى انجام داده 
كه به شكست انجاميده، بهتر است خلاصه وار نتيجه كارش را گوشزد 

كنيد.
- ســعى كنيد به جاى دستور دادن و امر و نهى كردن، نظرات خود 
را در قالب پيشنهاد طرح نماييد، به گونه اى كه احساس كند خودش 

تصميم گيرنده است.
- به او بگوييد، دوست داريد همسرتان روى پاى خودش بايستد. با اين 

كار حس اقتدار را در او تقويت خواهيد كرد.

به رنگ زندگى
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